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Lieliem meliem vairāk tic...

K as gan būtu šaubījies, ka daļa ļaužu ir ne vien 
lētticīgi, bet pat, tā sakot, agresīvi lētticīgi. Proti, 
mēdz, pirmkārt, noticēt visam, ko no augstām 

tribīnēm stāsta. Un, otrkārt, ar putām uz lūpām aizstā-
vēt šos iedomātos “taisnības tribūnus”, kuri visos grē-
kos parasti vaino pašmāju nelabvēļus, ārzemju spiegus, 
masonus, sorosītus un citus tikpat mistiskus biedrus vai 
kungus. Piemēri šajā ziņā nav pat jāmeklē, tie, kā dzies-
mā dzied, atnāk paši. Gan globālās, gan pašu valsts un 
pašu pilsētas mērogos.

Jau par aksiomu publiskajā telpā kļuvis seno romiešu 
teiciens – “jo lielāki meli, jo vairāk tiem tic”. Un kā nu ne, 
galu galā cilvēkam “no ielas”, tādam, kurš pieradis pār-
svarā teikt taisnību un vismaz apzināti pārējiem “nekari-
nāt makaronus uz ausīm”, šķiet: nu, nevar taču tā melot. 
Un ja reiz “tā melot nevar”, tad skaidrs, ka droši vien saka 
patiesību. Ja raugāmies uz “augstajiem un globālajiem 
plauktiem”, tad visi taču zina, no kurienes un kas ir “zaļie 
cilvēciņi” Donbasā un Krimā. Bet, nē, kaimiņvalsts fīrers 
pauž: tie neesam mēs, jo vienkārši neesam mēs. Un lētti-
cīgo ļautiņu daļa padomā – nevar taču tāds varens vīrs kā 
prezidents Putins tik bezkaunīgi melot? Tātad saka taisnī-
bu. Ja nolaižamies pāris stāvus zemāk, tad pašmāju parla-
mentāriete ar godīgajām acīm Inguna Sudraba tikpat pār-
liecinoši paziņo, ka “oligarhu lietas” izmeklēšanas komisija 
aiz tīri profesionāliem apsvērumiem piesaista “ekspertus”, 
kuri tieši vai netieši saistīti ar pašiem oligarhiem vai pub-
liski pauž gana interesantus spriedumus par izmeklējamo 
lietu. Un, protams, Sudrabas kundze nekad nav braukusi uz 
tikšanos ar Krievijas ietekmīgiem ļaudīm... Tās bildes, kur 
redzama it kā Sudrabas kundze? Nē, nē, tā neesmu es. Ak, 
ir bijuši citi, kas tur bijuši un redzējuši? Nē, nē, viņi maldās 
vai atklāti runā nepatiesību... Un ļautiņi domā, kā gan tik 
godīga un cienījama dāma kā Sudrabas kundze atļaujas tik 
bezkaunīgi melot? Laikam taču nemelo, bet visā skandālā 
pie vainas vieni vienīgi skauģi. Bet varbūt eiro, dolāru vai 
krievu rubļu koferīšus saņēmuši korumpanti.

Melot gan var arī krietni smalkāk. Un daudz smalkāk var 
nepateikt patiesību. Šis paņēmiens nav svešs arī mūsu pie-
jūras pilsētas varenajiem. Un tādēļ pilnīgi skaidrs, ka ļaunie 
sorosīti, pērkamie žurnālisti, pilsētas ienaidnieku ķēdes-
suņi vai, iespējams, uzpirktā tiesa vienkārši neļauj mūsē-
jiem dzīvot. Un ir ļaudis, kas šim notic tik ļoti, ka gatavi iet 
demonstrācijās un dibināt fanu klubus, kas ar ziediem savu 
varoni sagaida pie tiesas zāles (ir taču saprotams, ka tik 
labs un kārtīgs saimnieks nekādi nevar melot vai neteikt 
patiesību, to vienkārši aizklājot ar rezonēšanu par ienaid-
nieku karapūļiem). Šādā gadījumā jau nav pat būtiski, ka 
nav visvienkāršākās atbildes uz visvienkāršākajiem jau-
tājumiem, toties kā atbilde ir vien norāde uz ļaundariem 
(ļaundaru saīsināto sarakstu skatīt iepriekšējā teikumā).

Skeptiķi bildīs, ka neba nu mūspusē vien šī meloša-
nas un puspatiesību paušana, patiesības neteikšanas liga 
ieviesusies. Tā jau notiek visur, teiks viņi. Protams, pro-
tams, varasvīru, politiķu un šīspasaules vareno (gan ofi-
ciālo, gan aiz citu mugurām stāvošo) vēlme savas kabatas 
pildīt darbos, bet sevi augstā godā celt vārdos ir bijusi sena 
kā pasaule. Vismaz no tiem laikiem, kad cilvēks piecēlās uz 
divām kājām un pameta alas, lai apvienotos ciltīs, tautās 
un nācijās. Kā saka latviešu sakāmvārds: gribēt labi dzīvot 
jau neaizliegsi. Un būtībā jau arī aizliegt nevajag. Vajag 
tikai tik daudz, lai būtu pēc iespējas vairāk cilvēki, kuri 
varētu kritiski un ar racionālu skatu paraudzīties uz notie-
košo, kuri spētu atšķirt patiesības zelta graudus no melu 
pelavām. Un kuri no vispārējās demagoģijas un blefošanas 
fona trokšņa gribētu atdalīt vajadzīgo, noderīgo un īsto.

Gribētos ticēt, ka šādu cilvēku kļūst arvien vairāk. Gan 
Ventspilī, gan Latvijā. Cita lieta, ka ieradumus mainīt ir ļoti 
grūti. Gan cilvēkiem “no ielas”, gan tiem, kas raujas pie 
varas. Jo esošā sistēma taču strādā. Lai arī nevienam īsti 
nav pa prātam, bet tomēr strādā. Un pat tie, kas kādu brīdi 
šķituši tīri un balti, šajā sistēmā var sasmērēties. Tādēļ jau-
tājums – kur ņemt īstus līderus, kam uzticēties – paliek. 

Izglītības kvalitātes valsts dienests, izmeklējot traģisko 
negadījumu Ventspilī, kad peldbaseinā nodarbības laikā 
noslīka četrus gadus vecs zēns, apšauba, vai Olimpiskais 
centrs "Ventspils" vispār drīkstēja piedāvāt bērniem 
apmācību peldēšanā, ziņo raidījums TV3 Ziņas.

Traģēdija peldbaseinā: Apšauba  
OC "Ventspils" tiesības mācīt peldēšanu 
bērniem; varētu sodīt OC vadītāju

“O
l i m p i s -
kais sporta 
centrs nav 
reģ i s t rē t s 
kā izglītības 

iestāde, lai varētu īstenot 
šādu programmu, viņi nav 
saņēmuši licenci pašvaldī-
bā, kas būtu otrs variants. 
Pieprasījām papildu skaidro-
jumus, kurus mums solīja 
atsūtīt līdz rītam, un tad vēr-
tēsim dokumentus. Ir šaubas 
par to, vai Olimpiskais spor-
ta centrs vispār varēja pie-
dāvāt šādu apmācību peldē-
šanā,” skaidro Izglītības kva-
litātes valsts dienesta vadī-
tāja Inita Juhņēviča.

Pēc papildu nepiecieša-
mo dokumentu saņemšanas 
Izglītības kvalitātes valsts 
dienests sola pieņemt gala 
lēmumu, tostarp arī par to, 

vai būtu sodāma atbildīgā 
amatpersona – Olimpiskā 
centra "Ventspils" vadītājs 
Uldis Boitmanis. Konstatēta 
pārkāpuma gadījumā die-
nests var piemērot admi-
nistratīvo sodu – no rājiena 
līdz 140 eiro naudas sodam. 
Vienlaikus šāds administra-
tīvais sods varētu vēlāk kļūt 
par pamatu arī kriminālām 
apsūdzībām.

Jau ziņots, ka traģiskais 
negadījums noticis plkst. 
18.40 mazajā peldbasei-
nā. Konstatējot negadījumu, 
bērnam nekavējoties uz vie-
tas sniegta pirmā palīdzība 
un izsaukta mediķu ekipāža, 
tomēr mediķiem nav izde-
vies glābt bērna dzīvību. Pēc 
negadījuma notikuma vietā 
strādājusi Valsts policija, 
skaidrojot notikušā apstāk-

ļus. Ir ierosināts krimināl-
process pēc Krimināllikuma 
13.nodaļas – noziedzīgi noda-
rījumi pret personas veselību, 
un tiek skaidroti negadīju-
ma apstākļi, tāpat ir nozīmē-
ta ekspertīze. Izmeklēšanas 
interesēs plašāka informācija 
netiks sniegta.

Saistībā ar notikušo traģis-
ko negadījumu Olimpiskais 
centrs “Ventspils” atcēlis 
visus 20 gadu jubilejas pasā-
kumus. Oktobrī bija plānoti 

dažādi olimpiskā centra jubi-
lejas sporta pasākumi – velo-
brauciens pa Piedzīvojumu 
parka velo takām, skrieša-
nas stafete stadionā, ģimeņu 
orientēšanas diena un atvēr-
to durvju diena sporta bāzēs. 
Visi plānotie jubilejas sporta 
pasākumi ir atcelti. 

Vairāk lasiet 4., 5. lpp 
rakstā “Peldēšanas 

nodarbība, kas 
šokēja Latviju”

Centrālās statistikas pārvaldes publiskotā informācija dod iemeslu satraukumam – 
iedzīvotāju skaits Latvijā turpina samazināties, un pēdējo septiņu gadu laikā – kopš 
2010. gada sākuma, tas sarucis par 170 tūkstošiem. Tas ir vairāk, nekā četru tāda 
lieluma pilsētu kā Ventspils iedzīvotāju kopējais skaits. Šai tendencei turpinoties, jau 
samērā drīz varam nokļūt situācijā, kad Latvija kļūs par vecu ļaužu zemi, bet strā-
dājošo, kuri ievērojot paaudžu solidaritātes principu, pelnīs naudu viņu pensijām, 
katastrofāli trūks.

Vai Latviju gaida 
demogrāfiska katastrofa?

Šā 
g a d a 
s ā k u m ā 
L a t v i j ā 
d z ī v o -
ja 1 mil-

jons 950 tūkstoši iedzīvo-
tāju, turklāt kopš 1991.gada 
iedzīvotāju dabiskais pieau-
gums Latvijā ir negatīvs, 
un mirušo skaits aizvien 
pārsniedz dzimušo skai-
tu. Pēdējo 20 gadu laikā 
(no 1996. gada sākuma 
līdz 2016. gada sākumam) 
Latvijas iedzīvotāju skaits 
samazinājies par pusmiljo-
nu (500,6 tūkstošiem). 

Galvenais iedzīvotāju skai-
ta samazināšanās iemesls ir 
migrācija – cilvēki dodas uz 
citām valstīm labākas dzīves 

un labāk apmaksāta darba 
meklējumos. Ne velti  pēc 
CSP Statistisko datu krāju-
mā publiskotajiem datiem, 
uz ārvalstīm visvairāk izbrauc 
iedzīvotāji darbspējas vecu-
mā – tie ir 84% no emigrē-
jušo skaita. Izņēmums nav 
arī Ventspils. 2010. gadā 
saskaņā ar Pilsonības un 
migrācijas pārvaldes datiem 
Ventspilī bija  42657  iedzī-
votāji, 2017. gadā – vairs 
tikai 38895. Turklāt jāņem 
vērā, ka tie ir oficiālās statis-
tikas dati. Realitāte ir ievē-
rojami skarbāka. Tas pats 
attiecināms arī uz darbspē-
jīgā vecumā esošo vents-
pilnieku skaita samazināša-
nos – ja 2010. gadā Ventspilī 

bija 28298 darbspējas vecu-
ma iedzīvotāju,   tai skaitā 
13644 vīrieši un 14654 sie-
vietes, tad pēc 2017. gada 
datiem šis skaitlis ir  24432 
cilvēku, tai skaitā 11963 
vīrieši un 12469 sievietes.  
Aug arī iedzīvotāju skaits pēc 
darbspējas vecuma sasnieg-
šanas – 2010. gadā tie bija 
8627 iedzīvotāji, bet 2017 
– gadā jau 8885 senio-
ri. Kā redzam, tendence ir 
maziepriecinoša. Vēl jo vai-
rāk tādēļ, ka saskaņā ar CSP 
datiem par 2015. gadu, mir-
stība Ventspilī (522 mirušie), 
joprojām pārsniedz dzimstī-
bu (357 jaundzimušie). 

Vēl viens satraucošs fakts 
ir Latvijas iedzīvotāju nove-

cošanās – 2017.gada sāku-
mā Latvijā bija 388 000 
vecāka gadagājuma cilvē-
ku vecumā 65 gadi un vai-
rāk. Demogrāfijas eksperti 
brīdina, ka 2030.gadā gan-
drīz puse vai 46% Latvijas 
iedzīvotāju būs vecāki par 
50 gadiem. Ceturtdaļa būs 
pensionāri – vecāki par 65 
gadiem. Lielākā problēma ir 
tā, ka uz citām valstīm dodas 
ģimenes kopā ar bērniem, 
un rezultāts var būt Latvijai 
katastrofāls – ja 1990.gadā 
vienam pensionāram pensiju 
pelnīja seši strādājošie, tad 
šobrīd to dara vairs tikai trīs. 
Tiek prognozēts, ka 2030.
gadā tie būs vairs tikai divi 
strādājošie. Tas nozīmē, ka 
šodienas vidējai paaudzei 
nodrošinātas vecumdienas 
var būt visai apšaubāmas. 
Ja senioru skaits pieaugs, bet 
darbaspējīgo cilvēku skaits 
samazināsies, visticamāk, 
mūs gaidīs vēl mazākas pen-
sijas vai lielāki nodokļi. 
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Izdevējs: Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Pērnā gada nogalē Saeimas deputāti atbalstīja Labklājības minis-
trijas priekšlikumu izmaiņām “māmiņu algu” aprēķinā. Sagaidāms, 
ka jaunās izmaiņas stāsies spēkā ar nākamā gada 1. janvāri, taču 
daudzas jaunās māmiņas ceļ trauksmi un izsalka biedējošu progno-
zi – pēc grozījumu stāšanās spēkā aptuveni 90 procentiem vecāku 
pabalsts sarukšot. Tanī pat laikā viens no koalīcijas partneriem 
– Nacionālā apvienība publiskajā telpā nepagurusi cīnās par demo-
grāfijas veicināšanas pasākumiem, un pat panākusi 28 miljonu eiro 
novirzīšanu demogrāfijas jautājumu risināšanai. 

Vai māmiņu algas tiešām saruks?

K 
amēr Nacionālā 
apvienība cīnī-
jās par ģimenes 
valsts pabalsta 
par trešo bērnu 

palielināšanu līdz 100 eiro, 
Labklājības ministrijas rosi-
nātā un Saeimas vēl pērn 
akceptētā jaunā “māmiņu 
algu” aprēķināšanas kārtība 
visas labās NA ieceres draud 
noreducēt līdz nullei.

Mainot “māmiņu algu” 
aprēķina kārtību, Labklājības 
ministrija iecerējusi ietaupīt 
teju pusotru miljonu eiro, kas 
ir mazāk nekā 1% no kopē-
jā pabalstu izmaksu apjo-
ma. Pašlaik pabalstus aprē-
ķina, ņemot vērā to, kāda 
bija personas vidējā alga, no 
kuras maksā sociālo nodokli. 
Šo vidējo algu aprēķina par 
12 mēnešu periodu, kas bei-
dzies divus mēnešus pirms 
mēneša, no kura tiek piešķirts 
pabalsts. Tas savukārt nozīmē, 
ka jaunā kārtība draud ietek-
mēt ģimenes, kuru mazulis 
piedzims jau oktobra beigās.

Vecāku pabalstu izmaksā 
60% apmērā no šīs vidē-
jās algas, līdz bērns sasniedz 
viena gada vecumu, vai 
43,75% apmērā, līdz bērns 
sasniedz 1,5 gada vecumu. 

Izmaiņas paredzēja no 
nākamā gada pabalstu aprēķi-
nos ņemt vērā ne tikai perso-
nas vidējo algu. Ja persona šo 
12 mēnešu periodā bija slimī-
bas, grūtniecības un dzemdību 
atvaļinājumā, tēva atvaļināju-
mā, bērnu kopšanas apmak-
sātajā vai bezalgas atvaļinā-
jumā, tad par šo atvaļināju-
ma periodu aprēķinos izman-
totu 40% no valstī noteiktās 
mēneša vidējās algas vecā-
ku un slimības pabalstam vai 
70% apmēra maternitātes un 
paternitātes pabalstam.

Rezultātā personas, kas 
gada laikā gan strādāja, gan 
bija slimības, bērna kopša-
nas, grūtniecības vai citā 
atvaļinājumā, bet pēc tam 
atkal pieprasa pabalstus, 
saņemtu mazāku pabalstu 
nekā 60% no viņu algas, ja 
tā bija lielākā par minimālo.

Pētot sociālos pabalstus 
pēc bērna piedzimšanas, 
topošie vecāki atklājuši, ka 
atbilstoši jaunajām aprēķinu 
metodēm, kuru piemēroša-
nu likums paredz no nākamā 
gada 1.janvāra, vismaz daļai 
jauno vecāku pabalsti, kas 
paredzēti ienākumu aizvieto-
šanai bērna kopšanas laikā, 
sanāktu krietni mazāki nekā 
patlaban.

Lai arī Labklājības minis-
trija, uzklausot vecā-
ku iebildumus un Saeimas 
Demogrāfijas lietu apakško-
misijas priekšlikumus, vasa-
ras beigās nolēma atcelt 
ieplānoto kārtību, valdība 
šos par negodīgiem atzītos 
grozījumus labot vilcinās. 
Jaunie grozījumi, ar kuriem 
plānots atcelt strīdīgās nor-
mas, saskaņoti ar Tieslietu 
un Finanšu ministriju un 
nonākuši Ministru kabinetā, 
tomēr atcelšana netiek virzī-
ta steidzamības kārtībā. Tas, 
savukārt, nozīmē, ka valdībai 
ir visas iespējas “nomuļļāt” 
Latvijas jaunajām ģimenēm 
tik aktuālās izmaiņas nego-
dīgajos grozījumos, un nāka-
mā gada sākumā tomēr  var 
stāties spēkā strīdīgās nor-
mas. Tikmēr valdībā domi-
nē uzskats, ka laika izmai-
ņu veikšanai vēl esot pie-
tiekami, un tā kā papildu 
nauda no budžeta netiek 
prasīta, iebildumiem neva-
jadzētu būt. Līdz 12. oktob-
rim savs viedoklis par gro-

zījumu atcelšanu jāsniedz 
Finanšu ministrijai, pēc tam 
par izmainām lems valdībā 
un Saeimā trīs lasījumos. 

Saskaņā ar valsts sociālās 
apdrošināšanas aģentūras 
datiem, patlaban Latvijā ir 
vairāk kā 39 000 daudzbērnu 
ģimeņu, 162 000 ģimeņu, 
kurās ir viens bērns, vairāk 
nekā 76 000 ģimeņu, kurās 
ir divi bērni. 
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 turpinājums 6. lpp.

AR MĪĻOTO KAUT UZ VENTSPILI
Citu kopsakarību Helgi saskata apstāklī, ka 

viņas māte Alma pēc pedagoga specialitā-
tes iegūšanas kādu laiku uzturējusies Rīgā, 
papildinot zināšanas par bērnu dārzu ierīko-
šanu un uzturēšanu. Par to daudz  runāts arī 
ģimenē un pieredzi māte vēlāk izmantojusi, 
pirmo tādu bērnu dārziņu pēc tam nodibi-
not un vadot savā dzimtajā pilsētā Hāpsalu. 
Mātes pēdās specialitātē nolēmusi iet arī 
meita un uzzinājusi, ka pedagoģiskajā mācī-
bu iestādē viņas klases himna ir ... igaunis-
kota latviešu dziesma Ventas krastos. Vai 
gan vairs brīnums, ka pēc dažiem gadiem, 
kad enerģiskā jauniete jau strādājusi Tallinas 
ostā, pildot tur arī sporta organizatora pienā-
kumus, gadījums viņu savedis kopā ar vents-
pilnieku, volejbola treneri Aivaru, kurš kopā 
ar komandu bija atbraucis uz ostinieku spar-
takiādi. Tālāk kā jau jaunībā – omulīgā Tallina 
bez šaubīšanās aizstāta ar toreiz pagalam 
nolaisto un nesakārtoto Ventspili, jo  tajā dzī-
vojis iemīļotais cilvēks. 

 “Viņam blakus biju mierā ar visu, skumu 
tikai par to, ka Ventspilī gandrīz nebi-
ja Igaunijā tik pierasto kafejnīcu,” rožainos 
gadus atceras Helgi.

Helgi no Hāpsalu 
ar latviešu sudraba saktu
Ventspils muzeja eksponātu uzrau-
dze, igauniete un Igaunijas pilsone 
Helgi Daubare nav māņticīga, bet 
nešaubās, ka viņas likteni līdz šim ir 
vadījuši kādi augstāki spēki. Pazīmes, 
ka tie viņu no Rietumigaunijas kūror-
tu un ostas pilsētas Hāpsalu virza uz 
Latviju, Helgi sākotnēji nav pama-
nījusi, bet tagad par to nešaubās. 
Pirmā no tām – viņai neizskaidrojami 
pievilcīga šķitusi Latvijā kaltā sudraba 
sakta, ko tēvs 1932. gadā pircis Rīgā 
un uzdāvinājis savai sievai, viņas mā-
tei. “Toreiz es vēl nebiju dzimusi, bet 
vēlāk, cik  vien sevi atceros, esmu 
tādu gribējusi sev. Kad biju sasnie-
gusi desmit gadu vecumu, mamma 
to man atdeva. Kopš tā laika es šo 
vienkāršo greznumlietiņu – reljefa 
lecoša saule, laiva un ozols –   
vārdu tiešā nozīmē noņemu tikai 
gulēt ejot,” Helgi noglāsta nešķirami 
klātesošo matēto sudrabu.  

Igauņu zvejnieki un jūrnieki toreiz Ventspilī 
nebijis retums. Cita lieta igauniete, gandrīz 
vai vienīgā šajā pilsētā, turklāt tāda, kas 
“pievākusi” skaisto Aivaru, vietējo meiteņu 
siržu lauzēju.

 “Bija reizes, kad sievietes viena otrai uz 
mani gandrīz vai ar pirkstiem rādīja, reizēm 
neiztika bez apsaukāšanās. Nervi man stipri, 
mēģināju uz situāciju paskatīties ar humoru. 
Ar Aivaru blakus pārējais bija sīkums,” šos 
sākuma gadu pārdzīvojumus bez sarūgtinā-
juma atceras Helgi. 

VALODĀ SKOLOJA BĒRNDĀRZNIEKI
Vientulībai nav ļāvuši piezagties Igaunijā 

palikušie brāļi, bijušie draugi un kaimiņi, pie 
kuriem vienmēr varējis aizbraukt aprunāties, 
atceras Helgi. Turklāt nebija ilgi jāgaida, kad 
ar nelielu atstarpi pasaulē nākuši divi dēli. 

“Aivars piekrita, ka vārdus dodam igau-
niskus – vecākais Olavī, jaunākais Tomas, 
tieši tādā rakstībā, neliekot beigās latvis-
kās galotnes. Puišiem tā dēļ nekādu problē-

mu ne latviešu skolā, ne vēlākajā dzīvē nav 
bijis,” atskatā atceras viņu māte.  Viņa šai 
ziņā novērtē latviešu iecietību, jo sākotnējās  
valodas neprašanas dēļ arī viņai nav nācies 
izjust ne pazemojumu, ne pāri darījumus 
bērnu dārza kolektīvā, kur par audzinātāju 
sākusi strādāt pēc ierašanās Ventspilī. 

 “Kopš bērnības bez dzimtās igauņu – gan 
ne sevišķi perfekti – zinu arī krievu un vācu 
valodu, pēdējā man no vecākiem, bilžu grā-
matām, bet visvairāk no vācu zaldātiem 
bez īpašas mācīšanas pārņemta kara laikā. 
Netālu bija militāristu štābs, karavīri cienā-
ja mani ar cepumiem un konfektēm, ucināja 
un runāja vienkāršus teikumus, laikam taču 
atcerējās savas mājās palikušās atvasītes. 

Bet bērnu dārzā gadījās jauktā  krievu-lat-
viešu grupiņa. Ko darīt? Kolēģes man latvie-
šu valodā  nodiktēja populārākās komandas, 
ko uzrakstīju uz bieza papīra un turēju kaba-
tā: iesim pastaigāties; lūdzu, visi pusdienās; 
tā, tagad laiks gulēt; un tamlīdzīgas un lasī-
ju no lapiņas. Bērniem bija pieteikts labot 

manu izrunu, ja tā nešķita pareiza. Ar kādu 
aizrautību viņi to darīja, kopīgi pārsmieties 
varējām! Viņu vidū bija arī vēlākais olimpis-
kais čempions šķēpa mešanā Dainis Kūla. Vai 
viņš jau toreiz kaut ko mētāja, to gan neat-
ceros... Rezultātā es jau pēc pāris nedēļām 
diezgan ciešami  runāju latviski, neiztērējot 
apmācībai ne santīma valsts vai savējās nau-
das, kā tas tiek praktizēts tagad. Tāpēc tik 
vien kā par garīgu slinkumu vai šovinistisku 
augstprātību uzskatu to cittautiešu vaima-
nas, kas brēc tikai un vienīgi pēc valsts vai 
Eiropas  Savienības subsidētas apmācības. Ja 
grib, to var izdarīt katrs pats. Ja grib! Var jau 
būt, ka zināma loma ir arī gēniem – mana 
māte, kuras senčos no tēva puses ir  zviedri, 
prata septiņas valodas, bet tēvs, brīvmāksli-
nieks tēlnieks un gleznotājs, pēc izcelsmes no 
vācu aristokrātiem, pilnībā pārvaldīja trīs. Bet 
ne jau bez garīgās piepūles arī pie viņiem šīs 
zināšanas bija atnākušas.” 

Ar vīru Severīnu, dēliem un meitu Ulriku. Ar mammu divu gadu vecumā, Hāpsalu. Asie igauņi. Helgi, trīs viņas bērni un trīs mazbērni dejo Ventspils centrā. 
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Slimnīcā ieguldīs  
10,21 miljonus eiro
Piecu gadu laikā Ziemeļkurzemes reģionālās 
slimnīcas attīstībā plānots ieguldīt 10,21 mil-
jonu eiro. Plānota Ventspils slimnīcas labo-
ratorijas un uzņemšanas nodaļas paplašinā-
šana, operāciju bloka pārbūve, kā arī vairā-
ku slimnīcas nodaļu atjaunošana. Ievērojami 
paplašinās rehabilitācijas nodaļu un attīstīs 
medicīniskās rehabilitācijas pakalpojumus, it 
īpaši dienas stacionārā.

Augstskolas komandai uzvara
Ventspils Augstskolas (VeA) elektronikas inže-
nierzinātņu studenti ar projektu “IRBE-3” iegu-
vuši pirmo vietu nominācijā kā labākais dizains 
starptautiskajās meteoroloģisko balonu sacen-
sībās “Global Space Balloon Challange”. Zonde 
17.augustā pacēlās no Ventspils lidostas teri-
torijas. Balons veica lidojumu nepilnas divas 
stundas un pārsprāga 14 km augstumā, taču 
zondi atrada, un ieguva gan lidojuma video un 
fotogrāfijas, gan arī sensoru datus.

Dome uzpērk 4-istabu dzīvokļus
Ventspils pilsētas dome publiski paudusi 
ventspilniekiem adresētu aicinājumu pārdot 
pašvaldībai četru istabu dzīvokļus. Dzīvoklim 
ir jābūt nostiprinātam Zemesgrāmatā, bez 
apgrūtinājumiem un derīgam dzīvošanai, kā 
arī bez apsaimniekošanas un komunālo mak-
sājumu parādiem. Ventspilnieki, kuri vēlas 
pārdot sev piederošos lielos dzīvokļus, to var 
izdarīt līdz 20.oktobrim, vēršoties pašvaldībā.

Dienvidu molam lielākais 
remonts vēsturē
Ventspils brīvostas pārvalde izsludinājusi 
atklātu konkursu par tiesībām veikt ostas 
Dienvidu mola atjaunošanu. Darbi varētu 
sākties šī gada novembrī un ilgt līdz nāka-
mā gada vidum. Būtiskākie plānotie darbi 
ir mola tetrapodu krāvuma papildināšana, 
segumu atjaunošana, fasāžu remonts un 
jauna apgaismojuma izbūve visā mola garu-
mā. Tik pamatīgu rekonstrukciju Dienvidu 
mols nav pieredzējis vismaz 60 gadus.

Laiks iztīrīt grāvjus!
Daudzu ventspilnieku piemājas teritorijās 
tieši pie žogiem aug ābeles un citi koki, kuru 
lapas un augļi birst tieši grāvja teknē, vei-
dojot sablīvējumus un neļaujot ūdenim brīvi 
tecēt. “Komunālā pārvalde” aicina iedzīvotā-
jus piemājas grāvju tekņu attīrīšanu no lapām 
un āboliem, lai neradītu plūdu draudus.

Vācu valodas diena arī Ventspilī
No 17. līdz 19. oktobrim visā Latvijā pirmo 
reizi notiks Gētes institūta rīkotās Vācu valo-
das dienas Latvijā, kurās aktīvi iesaistīsies arī 
Ventspils Augstskola. 18.oktobrī plkst.11.30 
VeA 104.auditorijā notiks Vācu valodas diena 
Ventspils pilsētas vidusskolēniem, bet plkst.13 
augstskolas bibliotēkā notiks slavenā vācu 
rakstnieka Gintera Grasa atceres pasākums.

Ostā noķer meklēšanā esošu 
vīrieti
Ventspils ostā Valsts robežsardzes darbinie-
ki aizturējuši kādu vīrieti – Latvijas pilsoni, 
kurš bijis policijas meklēšanā. Tas noticis aiz-
vadītajā nedēļas nogalē, kad veicot ar prāmi 
ieceļojošu pasažieru saraksta pārbaudi, kon-
statēts viens no Zviedrijas ieceļojošs Latvijas 
pilsonis, kurš ir policijas meklēšanā.

Brīvas vietas digitālā centra 
pulciņos
Lai arī mācību gads rit pilnā sparā, interešu 
izglītības pulciņos Digitālajā centrā vēl ir pie-
ejamas brīvas vietas. Tās ir pieejamas pulciņos 
tehnoloģijas lietpratējiem, digitālā inženieru 
laboratorijā, digitālā mājturība, digitālā foto un 
video pamatos, robotikā, datorsistēmu admi-
nistrēšanā, programmēšanas pamatos. Visas 
nodarbības ir bezmaksas, un katrs bērns drīkst 
piedalīties arī vairākos tehnoloģiju pulciņos.

VENTSPILĪ

T 
raģēdija Ventspils Ūdens piedzīvo-
jumu parkā šokēja visu Latviju, un 
šis stāsts tiešām ir normāla cilvē-
ka prātam grūti aptverams. Vecāki 
atveda savu mazo, četrgadīgo pui-

sēnu uz otro peldēšanas nodarbību viņa 
mūžā, un turpat, trenera un četrpadsmit 
citu bērnu acu priekšā, viņš baseinā noslī-
ka. Pēc traģēdijas viņa tēvs Kaspars TV3 un 
LNT kanāliem stāstīja: “Tur ir tā, ka bērnu 
noved lejā līdz baseinam, sagaida treneri, 
bet visi vecāki dodas augšā uz otro stāvu, 
kur baseinu vairs nevar redzēt. Tur ir skat-
logs, kas aizvērts ciet ar žalūzijām. Līdz ar 
to sanāk, ka 15 bērni paliek kopā ar vienu 
treneri.” Iepriekš viņam skaidrots, ka logi 
tiek aizklāti, lai nenovērstu bērnu uzmanī-
bu un viņi spētu labāk koncentrēties tre-
niņiem. Diemžēl šajā gadījumā tas liedzis 
apkārtējiem laikus pamanīt notiekošo. “Pa 
tām žalūziju spraudziņām var redzēt kaut 
ko nedaudz. Sievai radās nepatīkamas aiz-
domas, ka dēlu vairs nevar redzēt. Viņa 
noskrēja lejā un tad jau tas bija noticis,” tā 
puisēna tēvs. “ Zēns it kā laikam gājis uz 
tualeti, bet nu… vai viņš ir nācis atpakaļ un 
tajā dziļajā galā iekāpis un sajaucis tās puses 
baseinam. Tur viņš ir tā kā seklāks, otrā pusē 
– dziļāks. Varbūt tajā dziļajā pusē vienkārši 
iekāpis iekšā.” Pēc pašreizējās versijas tre-
neris Viktors Zujevs tajā laikā atradies basei-
nā, ar muguru pret tā dziļāko galu. To, ka 
Tomass atrodas zem ūdens, pamanīja kāda 
četrgadīga meitenīte…  

NOLAIDĪBAI UN BEZATBILDĪBAI 
IR VĀRDI UN UZVĀRDI

Traģēdiju šobrīd izmeklē Valsts policija, arī 
Ventspils dome izveidojusi pašvaldības komi-
siju notikušā izvērtēšanai, un tomēr jājautā – 
vai pirmām kārtām nav vērtējama Olimpiskā 
centra “Ventspils”, sporta skolas “SPARS”, 
Ventspils Sporta pārvaldes vadību, pašvaldī-
bas Sporta, Ekonomikas un budžeta komi-
siju, domes vadības (priekšsēdētājs, priekš-
sēdētāja vietnieki, izpilddirektors), kā arī 
Izglītības un zinātnes ministrijas un Latvijas 
Olimpiskās komitejas (LOK) atbildība notiku-
šajā traģēdijā? Jo kāds taču akceptēja to, ka 
piecpadsmit pavisam mazus bērnus peldē-
šanā apmāca viens treneris, kāds akceptē-
ja, ka mazā peldbaseina telpā kopā ar tre-

Peldēšanas nodarbība, 
Vēl tikai pirms pusotra mēneša Olimpiskais centrs “Ventspils”  ziņoja – Ventspils Ūdens piedzīvojumu parkā notiek 
apmācību programmu sporta speciālistiem, kur cita starpā bija iekļauta arī tāda tēma kā “Drošība uz ūdens: ba-
seinā; atklātā ūdenī”. Tagad izrādījies, ka uz šo pašu drošību Ūdens piedzīvojumu parkā raudzījušies visai īpatnēji. 
Pretējā gadījumā neviens saprātīgi domājošs vadītājs neļautu vienam vienīgam trenerim, kurš pats izrādījies sporta 
skolas “Spars” vadītājs, vadīt nodarbību uzreiz 15 bērniem līdz septiņu gadu vecumam.  

neri neatrodas vēl vismaz viens pieaugušais. 
Kāds pieņēma lēmumu attīstīt infrastruktūru, 
vienlaikus lemjot par šo būvju saturiskā aiz-
pildījuma adekvātu nenodrošināšanu. Varbūt 
skan skarbi – bet šiem "kādiem", kuru bez-
atbildības rezultātā patiesībā aizgāja bojā 
mazais Tomass, ir konkrēti vārdi  un uzvārdi. 
Visticamāk, šie “kādi” tiks cauri sveikā, bet 
vienīgais atbildīgais izrādīsies Viktors Zujevs. 
Taču kurš uzņemsies atbildību par to, ka 
tikai pēc notikušās traģēdijas OC “Ventspils” 
nolēmis pieņemt darbā papildu peldēša-
nas apmācības instruktorus, kā arī nodroši-
nāt videonovērošanu Ventspils sporta bāzēs. 
Tikai pēc četrgadīgā Tomasa traģiskās bojā-
ejas pašvaldības izpilddirektors Aldis Ābele 
atzinis, ka arī  mazajā baseinā būtu jābūt 
diviem cilvēkiem, kuri uzrauga notiekošo. 
Diemžēl liktenīgajā dienā Viktors Zujevs ar 
bērniem strādāja viens, turklāt peldēšanas 
nodarbības viņš vadīja, atrazdamies ūdenī, 
no kurienes būtībā nav iespējams pārredzēt 
visu baseinā notiekošo. Pēc vairāku jomas 
speciālistu domām, tas diezin vai liecina par 
trenera augsto profesionalitāti – tikai atrodo-
ties pie baseina malas viņš varētu pārredzēt 
visu tajā notiekošo. Pēc neoficiālas informā-
cijas vainojama vēlme ietaupīt – kāpēc mak-
sāt vēl vienam pieaugušajam, ja šādu pozīci-
ju no tāmēm iespējams vieglu roku svītrot! 
To, ka taupība nesusi augļus, liecina jau  SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” 2016. gada 
pārskats. Proti, Ūdens piedzīvojumu parka 

ieņēmumi 2015.gadā bija 465 537 eiro, bet 
2016.gadā jau 504 988 eiro. Diemžēl nese-
nā traģēdija liecina – ietaupījums uz drošības 
rēķina vienmēr nesīs tikai negatīvu bilanci, 
kurā nekas vairs nav labojams. 

NEKO NEIZSAKOŠIE AMATPERSONU 
SKAIDROJUMI

Pēc traģēdijas atbildīgās amatpersonas 
spodrina spalvas un kratās vaļā no atbildības. 
Pašvaldības izpilddirektors Aldis Ābele drīz 
pēc traģēdijas norādīja, ka instruktāža pirms 
treniņa notika, viss bija atbilstoši noteiku-
miem, un pašlaik nav skaidrs, kāpēc notika 
nelaime. Ventspils Ūdens piedzīvojumu parka 
pārvaldnieks Māris Millers uz jautājumu, 
kāpēc nav ievērots tā saucamais  “četru acu 
princips” (vismaz divi pieaugušie nodarbības 
laikā) norādīja, ka līdz šim minētais princips 
ievērots tikai lielajā baseinā, un skaidroja, ka 
“abi baseini ievērojami atšķiras pēc izmē-
riem, dziļuma un cilvēku skaita, kas vienlai-
kus baseinā uzturas. Mazais baseins brīvajos 
laikos rīta pusē tiek izmantots atpūtai, kad to 
apmeklē arī gados vecāki cilvēki, bet vakar-
pusē tajā notiek nodarbības – ne tikai maza-
jiem bērniem, bet arī māmiņām ar zīdaiņiem 
un grūtniecēm. Mazais baseins ir piemē-
rots arī cilvēkiem ar kustību traucējumiem. 
Savukārt uz lielo baseinu nāk skolēnu gru-
pas, un tur vienmēr dežurē vēl viens glābējs, 
kas papildus skolotājiem pieskata peldētājus, 
tādējādi nodrošinot “četru acu principu.” Vai 

Šiem "kādiem", kuru 
bezatbildības rezultātā 
patiesībā aizgāja bojā 
mazais Tomass, ir konkrēti 
vārdi  un uzvārdi.

Aivis Landmanis
Ventspils pilsētas domes deputāts 

Kopš 2007.gada nodarbojos ar Ventspils 
bērnu un jauniešu hokeja dzīves organizēša-
nu Ventspilī, tāpēc par problēmām Ventspils 
bērnu un jauniešu sportā zinu no pieredzētā.  
Vainīga ir pašvaldības iedibinātā sistēma 
celt, būvēt, aprīkot, klaji ignorējot, taupot uz 
patērētāja drošības, piedāvājuma saturiskā 
nodrošinājuma. 2007.gadā, kad kopā ar kolē-
ģiem pārņēmām hokeja kluba “Venta2002” 
vadību, bijām dziļā neizpratnē, kā var būt, ka 

pašvaldībai nerūp cik kvalitatīvi un droši viņu 
celtajās sporta bāzēs norit darbs ar bērniem 
un jauniešiem? Protams, mēs pašvaldībai ik 
gadus mēģinām pamatot, aizstāvēt prasību 
nodrošināt bērnu grupas ar adekvātu trene-
ru un citu sporta speciālistu (fizioterapeitu) 
skaitu, apmaksājot šo speciālistu izdevumus. 
Tāpat ik gadu pašvaldību lūdzam pievērst 
pastiprinātu uzmanību daudzpusīgai fiziska-
jai sagatavotībai, fizioterapeitu veselības pro-
filakšu pasākumu, bērniem atbilstošu tran-
sporta pakalpojumu nodrošināšanai. Diemžēl 
desmit gadu laikā šo problēmu risināšanā 
uz priekšu virzāmies gliemeža ātrumā. Tikai 
šogad mums izdevās pārliecināt pašvaldības 
amatpersonas, ka pašvaldībai ir jānodrošina 
bērnu un jauniešu pārvietošana uz/no sacen-
sībām ar “Ventspils Reiss” autobusiem. Vēl 
joprojām pašvaldība līdz galam nav sapra-
tusi, ka bērnu un jauniešu grupās uz desmit 
bērniem ir jābūt vismaz vienam trenerim, ka 

hokeja komandu uz/no sacensībām jāpava-
da vismaz diviem treneriem. Kas attiecas uz 
fizioterapijas, jauno sportistu veselības profi-
laktiskajiem pasākumiem, tad mēs Ventspilī 
vispār atrodas “akmens laikmetā”.
Vainīga ir sistēma, kuru uztur konkrēti vārdi 
un uzvārdi. Šī traģiskā negadījuma vaini-
nieki ir meklējami Ventspils pilsētas domes 
vadībā. Jebkurā gadījumā uzskatu, ka domes 
vadībai būtu jāsniedz notikušā publisks paš-
novērtējums un jāuzņemas atbildība.
Tā kā domes vadība klusē, mēs, Ventspils 
pilsētas domes deputāti Aivis Landmanis, 
Ģirts Valdis Kristovskis, Dace Korna un Ivars 
Landmanis, esam pieņēmuši lēmumu lūgt 
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāju 
sasaukt ārkārtas Ventspils pilsētas domes 
sēdi, lai uzklausītu atbildīgās amatpersonas, 
lemtu par notikušā padziļinātu izvērtēšanu, 
tai skaitā analizētu sistēmas nepilnības, kuras 
ir novedušas pie traģiskām sekām.
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jums, cienījamie lasītāji, no šī skaidrojama ir 
saprotams, kāpēc pirmsskolas vecuma bērni 
nav jāuzrauga diviem pieaugušajiem? Mums 
nav. Ar neko neizsakošu skaidrojumu izcēlās 
arī OC “Ventspils” valdes priekšsēdētājs Uldis 
Boitmanis – paziņojis, ka nelaimē iesaistī-
tais treneris ir pieredzējis, zinošs un ar lielu 
glābēja darba stāžu, viņš pavēstīja: “Ir pār-
baudīti darba līgumi, profesionālie sertifikā-
ti. Bija ieradusies arī būvinspekcija un atzina, 
ka no tehniskā viedokļa baseins ir kārtībā.” 
Ievērojiet, neviens no kungiem tā arī nepa-
skaidro, kādēļ uz piecpadsmit maziem, kustī-
giem un draiskulīgiem bērniem ir tikai viens 
treneris. Tāpat nav atbildes uz jautājumu, 
kādēļ pie šādiem apstākļiem bija jākomplek-
tē tik liela grupa. Vēl jo vairāk tādēļ, ka pirms 
samērā neilga laika praktiski analoģiska tra-
ģēdija notika kaimiņvalstī Lietuvā, kur nodar-
bības laikā baseinā noslīka septiņgadīgs zēns. 
Diemžēl “mazulim draudzīgā pilsēta” šo kai-
miņu rūgto pieredzi nebija ne pamanījusi, ne 
arī ņēmusi vērā. Pēc traģēdijas paziņots, ka 
visiem OC “Ventspils” piedāvātajiem apmācī-
bu pakalpojumiem tiekot veikts audits, pār-
baudot instruktoru kvalifikācijas atbilstību, 
kā arī tiekot izstrādāts arī rīcības plāns dro-
šības uzlabošanai Ūdens piedzīvojumu parka 
objektos. Un atkal jājautā – vai tiešām bija 
jāsagaida nelabojama nelaime, lai veiktu 
pašsaprotamas lietas?

TRENERIS AR SERTIFIKĀTU VAI BEZ?
Pēc Boitmana kunga teiktā ir pārbaudīti 

profesionālie sertifikāti. Tikai arī šis jautājums 
šķiet visai strīdīgs. Prasību, ka visiem, kuri 
vada sporta treniņus (nodarbības) un organi-
zētas sporta aktivitātes, Latvijā nepieciešams 
trenera sertifikāts, nosaka Sporta likums. 
Kārtību trenera sertifikāta iegūšanai nosaka 
MK noteikumi Nr.77 “Noteikumi par spor-
ta speciālistu sertifikācijas kārtību un sporta 
speciālistam noteiktajām prasībām”, kuros 
noteikts, ka personām, kuras vada sporta 
treniņus (nodarbības) vai veic izglītojošo vai 
metodisko darbu sporta jomā, kā arī perso-
nām, kuras sniedz atbalstu tiem, kas apmek-
lē sporta treniņus (nodarbības) vai apgūst 

kas šokēja Latviju

profesionālās ievirzes sporta izglītības prog-
rammu, nepieciešams sertifikāts, izņemot 
sporta speciālistus, kuri ieguvuši diplomu par 
augstāko pedagoģisko izglītību sporta studiju 
programmā. Viktors Zujevs, kurš liktenīgajā 
dienā vadīja nodarbību, 2002. gadā Latvijas 
Sporta pedagoģijas akadēmijā ieguvis airē-
šanas trenera kvalifikāciju. Taču pēc augst-
skolas beigšanas visu kvalifikāciju sporta spe-
ciālisti ir tiesīgi bez sertifikāta strādāt sporta 
jomā t.sk. par treneri piecus gadus. Pēc pie-
ciem gadiem arī šiem speciālistiem ir jāie-
sniedz dokumenti LSFP sertifikāta iegūšanai. 
Pārbaudot LSFP mājas lapā pieejamo trene-
ru reģistru, Viktora Zujeva vārdu tajā neatra-
dām. Tāpat interesants šķiet jautājums, vai 
airēšanas treneris, kurš kvalifikāciju iegu-
vis pirms piecpadsmit gadiem, ir īstais vīrs, 
kuram jāvada pirmsskolas vecuma bērnu pel-
dēšanas nodarbības. Peldēšana un airēšana 
tomēr nav sinonīmi. Arī šis jautājums primā-
ri ir OC “Ventspils”, Ventspils pašvaldības un 
arī Izglītības un zinātnes ministrijas, Latvijas 
Olimpiskās komitejas (LOK) vadības kompe-
tencē. Tieši OC “Ventspils” un arī Ūdens pie-
dzīvojumu parka vadība ir vistiešākajā veidā 
atbildīga kā par piesaistīto speciālistu kva-
lifikācijas atbilstību attiecīgā pakalpojuma 
sniegšanai, tā arī par nepieciešamo sertifikā-
tu pārbaudi. No Boitmaņa kunga teiktā jāse-
cina, ka viņaprāt "papīri ir kārtībā". 

SISTĒMISKĀS KĻŪDAS 
UN PROBLĒMJAUTĀJUMI

Latvijas Peldēšanas federācijas prezi-
dents Aivars Platonovs, runājot par traģēdi-
ju Ventspilī, norādījis uz vairākiem problēm-
jautājumiem, kuri jau tuvākajā laikā būtu 
stingri reglamentējami. Šajā rakstā citēsim 
tikai dažus. Pirmkārt nav pieļaujams, ka 4-6 
gadus veci bērni bez peldētprasmes atrodas 
peldbaseinā, kurā viņi nevar stabili stāvēt. 
Bērnu apmācībai un nodarbībām piemērotas 
vannas. Nepieciešamas skaidri noteiktas pra-
sības par maksimālu bērnu skaitu uz vienu 
pedagogu dažādās vecuma un sagatavotības 
grupās. Vajadzīgas skaidri noteiktas prasības 
par obligātu drošības uzroču/vestes lietoju-

mu visas nodarbības garumā sākuma apmā-
cību grupās (3-5 gadi) un skaidri definēts 
aizliegums bērnam pārvietoties peldbaseina 
teritorijā bez pieaugušā tiešas uzraudzības – 
tai skaitā tualetes apmeklējuma laikā. Ja nav, 
kas pavada bērnu uz tualeti, visai grupai ir 
jāatstāj peldbaseins. Tāpat nepieciešamas 
skaidri noteiktas obligātas prasības par glā-
bēju atrašanos peldbaseinos.

Jāpiekrīt Platonova kunga teiktajam, ka 
“nekur nav noteikts, kādos apstākļos būtu 
jānodrošina pirmsskolas, sākumskolas vecu-
ma bērnu apmācības, nav pateikts, kas to 
drīkst darīt, nav noteikts kā un kādas drošības 
prasības būtu jāievēro peldbaseinos, kā būtu 
organizējamas dažādas aktivitātes ūdenī utt. 
Tāpat nav noteikts, kādai izglītībai jābūt pri-
vātajā sektorā strādājošajiem un kuram būtu 
jāuzņemas kontroles funkcijas.” 

Diemžēl šajā jomā stingru valsts priekš-
rakstu tiešām nav. Dažādās pašvaldībās, 
dažādu statusu baseinos katram ir savi iek-
šējās kārtības noteikumi –  arī par to, cik per-
sonu uzraudzībā var notikt mazu bērnu pel-
dēt apmācība.

Nocitēsim vēl Māra Millera medijiem paus-
to:  “Diemžēl mums, Latvijā, tā notiek: vien-
mēr pēc šādiem traģiskiem notikumiem – 
beidzot varbūt tiks sakārtoti šie normatīvie 
dokumenti, kas attiecas tieši uz bērnu peld-
mācību noteikumiem, instruktāžām, kas ir 
Latvijas mērogā. Katrā skolā, katrā peldbasei-
nā ir tikai un vienīgi savi iekšējie noteikumi. 
Nav kopējo reglamentējošo materiālu, kas 
noteiktu, ka ir jābūt tādam baseinam, tik lie-
lam, ar tādu dziļumu, tik bērniem. Tāda liku-
ma diemžēl nav.” Tiesa, šeit varētu oponēt, 
ka pastāv arī tāda lieta kā veselais saprāts. 
Jo lai kādam to gribētos, visu neizšķir tikai 
attiecīgās sporta būves lielums, nepiecie-
šams arī kvalitatīvs, labākajām sporta tradīci-
jām atbilstošs saturs.  

"Ventspilnieks.lv" apkopoja interne-
ta medijos rodamos lasītāju komentārus 
un secinājumus pēc notikušās traģēdijas. 
Jāsaka, vairums no tiem Ventspils pašvaldī-
bas un Olimpiskā centra spicei nav glaimo-
jošs. Vairāki komentāri publicēti saīsināti. 

Rita Priediņa
Tas, kurš sastādīja noteikumus peldbaseina 
treniņiem maziem bērniem, atdalot vecā-
kus no baseina un visus atstājot viena tre-
nera uzraudzībā, ir pelnījis cietumsodu un 
ilgu. Acīm redzot viņam nav bērnu, un stādot 
noteikumus domāja par to, kā mazāk maksāt 
treneriem, bet par bērnu drošību pat nedo-
māja. Tas būtu brīdinājums citiem noteikumu 
sastādītājiem, ka galvenais ir bērnu drošība, 
nevis kā ekonomēt uz bērnu drošības rēķina.

Diana Patricia Zara
Man meita iet uz peldēšanas nodarbībām 
UK. Maksimālais bērnu skaits uz treneri ir 6, 
kā arī glābējs un vecāku sēdvietas aiz stik-
la sienas ar iespēju pāris sekunžu laikā būt 
pie baseina… 

gaujaVB
Jau pirmo reizi izlasot šo skumjo ziņu, 
nobrīnījos, ka ar veseliem 15!!! maziem 
bērniem tik bīstamā vietā strādā tikai 1! 
cilvēks??? Tur kādai nelaimei bija jānotiek 
agrāk vai vēlāk. Tur atbildība jāuzņemas 
veselai armijai iesaistīto cilvēku. 

Janis Berzins
Boitmanim vajadzētu izdarīt tikai vienu 
secinājumu – atkāpties no amata!!!Tas pats 
attiecas arī uz visām tām amatpersonām, 
kas jebkādā veidā saistītas ar peldbaseinu. 

Viedoklis  
Es gribētu teikt, ka Sistēma atrodas turpat 
Ventspils domē ar pieņemšanas stundām 
kādā no republikas tiesām. Baseins ir šīs 
pašvaldības pārziņā un saistošie noteiku-
mi ir domes speciālistu neizdarība, jo katrā 
pašvaldībā ir atbildīgais cilvēks par drošī-
bu. Dīvainākais, ka skrupulozi no pašvaldī-
bas policijas tiek kontrolēts nopļautās zāles 
garums, notīrīto ielu kvalitāte, bet drošība ir 
pēdējais dienaskārtības jautājums – kamēr 
kas nenotiek.

Guna Lallo
Kāds vienkārši gribēja ietaupīt. Saņemt 
paprāvu prēmiju Ziemassvētkos. Tādēļ nolē-
ma, ka mazajā baseinā pietiks ar 1 trene-
ri. Sistēma. Ar to esam slaveni. "Maximas" 
traģēdijas atkārtojums. Alkatība. Līdzjūtība 
vecākiem..

Jolanta Pommere
Rīgā ir baseini, kur ņem max 6 bërnus. 
Nevis tik daudz! Tā nav trenera vaina!

Ventspilniece
Notika kas tik traģisks, un tikai tad peldba-
seina pārvalde saprata, ka ir nesakārtota 
sistēma. Šeit jau nav runa par Latviju, bet 
gan par Ventspili, sen zināms, ka peldba-
seinā nav tie labākie apstākļi gan darba 
izpildes ziņā, gan telpu ziņā. Tiešām skumji.

Cita ventspilniece
Tur prasās pēc vadības steidzamas nomai-
ņas – sākot no augšas ar Boitmani un līdz 
peldbaseina administrācijai, nesaudzīga 
“tīrīšana” ir vienīgā izeja.

Mīļais ventiņš 
Bērni jau nav vainīgi. Vainīgi ir tie domes 
onkuļi. Tie vakar stāstīja par senioriem 
draudzīgo Ventspili, visās malās ir lozun-
gi par bēbīšiem draudzīgo pilsētu... Vai 
tad tas viss nav tas Infantili Idiotiskais 
Pozitīvisms??? Kad sāks stāstīt patiesību par 
to, kas īstenībā notiek Ventspilī??? 

Seniors 
Tas, ka OC štata sarakstos nav bērnu gru-
pai paredzēti divi treneri – izskatās pēc 
augstākās kategorijas taupības pasākuma. 
Ej nu un viens tiec galā ar dauzīties un 
muļķoties tendētiem veselīgiem bērniem... 
Līdzjūtības taupības upura vecākiem.
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Ašeradens pamet ministra 
amatu
Ekonomikas ministrs, Ministru preziden-
ta biedrs Arvils Ašeradens izlēmis pamest 
ministra amatu un pieņemt Saeimas depu-
tāta mandātu, lai vadītu “Vienotības” frak-
ciju. Jautājums formāli tikšot atrisināts 
nākamo nedēļu laikā, “Vienotībai” piedā-
vājot arī jaunu ekonomikas ministra kan-
didātu. Izskanējis, ka uz amatu preten-
dēs Vilnis Ķirsis, Finanšu ministrijas parla-
mentārā sekretāre Karina Ploka vai Zanda 
Lukaševica-Kalniņa.

Diktātu raksta arvien vairāk 
cilvēku
Aizvadītajā nedēļas nogalē notikušajā jau 
trešajā pasaules diktāta latviešu valodā 
rakstīšanā piedalījās gandrīz 600 cilvēku 
tiešsaistē un apmēram 250 klātienē, infor-
mē akcijas rīkotāji "Raksti.org". Tas ir par 
simts dalībniekiem vairāk nekā pērn.

Pāries uz izglītību latviešu 
valodā
2020./2021.mācību gadā vispārizglītojo-
šajās vidusskolās visus vispārizglītojošos 
mācību priekšmetus iecerēts mācīt tikai lat-
viešu valodā, saglabājot mazākumtautību 
skolēniem iespēju dzimtajā valodā apgūt 
mazākumtautību valodu, literatūru un ar 
kultūru un vēsturi saistītus priekšmetus.

Inflācijas līmenis 2,9%
Vidējais patēriņa cenu līmenis šā gada sep-
tembrī, salīdzinot ar 2016.gada septem-
bri, palielinājās par 2,9%, liecina jaunākie 
Centrālās statistikas pārvaldes (CSP) dati. 
Precēm cenas pieauga par 2,9% un pakal-
pojumiem – par 3%. Lielākā ietekme uz 
cenu līmeņa izmaiņām bija cenu kāpumam 
pārtikai un bezalkoholiskajiem dzērieniem, 
ar mājokli saistītām precēm un pakalpoju-
miem, veselības aprūpei.

Pašvaldības pretojas valsts 
vēlmei
Pašvaldības cer apturēt valsts ieceri atteik-
ties maksāt uzturēšanas naudu internāt-
skolām. Līdz ar jauno gadu paredzēts, ka 
no valsts budžeta pašvaldību internātsko-
lās nodrošinās skolotāju algas un 1.-4.klašu 
ēdināšanu. Savukārt izglītojamo uzturēša-
na būs jāsedz vietējai varai. 

100 eiro piemaksa 
daudzbērnu ģimenēm
Labklājības ministrija piedāvā nepalielināt 
esošo ģimenes valsts pabalstu apmēru, 
bet daudzbērnu ģimenēm paredzēt 100 
eiro piemaksu mēnesī. Šādu ieceri piedā-
vā  labklājības ministrs Jānis Reirs. Iepriekš 
ģimenes valsts pabalsta reformā piedāvāts 
pabalstu maksāt tikai par nepilngadīgiem 
bērniem. Tas nozīmētu, ka esošais pabalsts 
samazinātos 70 000 bērnu. Taču atkārtotā 
sēdē nolemts, ka reforma nedrīkst sama-
zināt pabalstus nevienam tā saņēmējam.

Bezdarba līmenis sarucis  
līdz 6,6%
Reģistrētā bezdarba līmenis septembrī, 
salīdzinot ar augustu, samazinājies no 
6,9% līdz 6,6%, liecina Nodarbinātības 
valsts aģentūras dati. Bezdarbs samazi-
nājies visos reģionos. Kurzemē bezdarba 
līmenis septembrī, salīdzinot ar augustu, 
krities no 7,5% līdz 7,2%.

Mencu nozvejas kvotu 
sarukums piebremzēts
Eiropas Savienības lauksaimniecības minis-
tru sanāksmē Luksemburgā izdevās panākt 
mazāk strauju Baltijas jūras mencu nozve-
jas kvotu samazinājumu – sarukums būs 
par 8%, nevis 28%, kā tas sākotnēji bija 
plānots.

LATVIJĀ

MĪLESTĪBAS BURAS 
SAPLOSA SADZĪVES VĒJI

Helgi turpina par dzīvošanu Ventspilī: “Dēli 
auga, bet pamazām manā un Aivara star-
pā samilza spriedze. Negribas publiski atce-
rēties tās cēloņus, jo vairāk tāpēc, ka dēlu 
tēvs jau sen citā saulē. Dzejnieka vārdiem 
runājot, mīlestības buras saplosīja sadzīves 
vēji. Izšķīrāmies,” Helgi atceras, ka ap to 
laiku sākusi strādāt Ventspils ekskursiju biro-
jā, viņas raksturam tas šķitis gandrīz vai ide-
āls darbs: nepārtraukta situācijas mainīšanās, 
uzņemot un aprūpējot atbraukušos ekskur-
santus no visas  plašās Padomju Savienības, 
atbildība grupu komplektēšanā un pavadīša-
nā tuvos un tālos braucienos, kontaktēšanās 
ar pilnīgi svešiem cilvēkiem, kas pēc desmit 
kopā pavadītām dienām nereti kļuvuši par 
draugiem. 

NESAKI IGAUNIM “SIT”...
“Tā tikai saka, ka latvieši un it īpaši kur-

zemnieki saskarsmē ir  skarbi un atturīgi. 
Nezinu nevienu gadījumu, kad viņi nebūtu 
pasmaidījuši, klausoties, kā es viņus uzru-
nāju latviešu valodā ar igauņu akcentu, savā 
veidā pārtaisot dažus vārdus, jo mūsu alfabē-
tā trūkst vairāku burtu, kas ir jūsējā. Un daži 
vienādi izrunājami vārdi igauniski un latvis-
ki nozīmē pavisam ko citu. Piemēram, pašai 
spēlējot un vērojot volejbolu, bija jāsme-
jas par latviešu mudinājumu “sit!”, jo igau-
niski tas nozīmē “sūds”. Igauņi neļaunojas, 
ja viņus apsaukā par lēnīgiem vai tūļām, jo 
zina, ka īstenībā nereti notiek pilnīgi citādi. 
Negribu pašslavināties, bailes bija un stress 
arī, kad vienā no ekskursiju reizēm, esot 
atbildīgai par grupu, brauciena laikā aizde-
gās autobuss. Varbūt biju nejauka, komandē-
jot un izrīkojot ļaudis, lai dažu sekunžu laikā 
glābjas paši un neatstāj ugunij mantas, bet 
visi tika ārā bez traumām un pat guļammai-
sus no bagāžas nodalījuma paguvām izmest 
grāvī, pirms no autobusa palika tikai kar-
kass,” Helgi joprojām atceras šo sen notikušo 
negadījumu. Tāpat kā reizi, kad viņas mai-
ņas laikā Ventspils galvenajā ielā aizdegu-
sies automātiskā telefona centrāle, un Helgi 
nācies prāvu gabalu jozt ar kājām, lai nelaimi 
pieteiktu ugunsdzēsējiem, jo sakari bijuši pil-
nībā paralizēti. Taču dzīvē bijuši ne tikai stre-
si, tie gadījušies pat visai reti. 

GĒNU UN MENTALITĀŠU KOKTEILIS
Helgi saka, ka atmiņā biežāk atsauco-

ties laimes brīži, kaut vai tie, kad, strādājot 
ekskursiju birojā, sastapusi savu otro vīru 
Severīnu, kuram māte bijusi vāciete, tēvs 
polis, bet pats priekš pases uzdevis tautību 
– latvietis. Ar Severīnu  ģimenē bijis labi un 
droši, taču pirms diviem gadiem arī viņš aiz-
saukts uz viņsauli.  

 “Kad mums piedzima meita Ulrika, nemaz 
nemēģinājām izspriest, kādas asinis viņa 
mantojusi, jo arī manī igauniskās ir tikai daļē-
ji,” Helgi gēnu un mentalitāšu kokteilī nesa-
skata sliktumu, vienīgi laikmeta iezīmi, jo tas 
raksturīgs ar ceļošanas un gandrīz neierobe-
žotas komunikācijas iespējām.

 “Šovasar no Anglijas piezvanīja mazmeita, 
dēla Olavī atvase Karolina. Viņa tur dzīvo jau 
vairākus gadus, ir precējusies ar Indijas pilso-
ni, kura pilnu vārdu es jums varu nolasīt tikai 
no papīra- Harinder Pal Singh. Karolina runā 
ne tikai angliski, bet arī vīra valodā, sauc dzī-
vesbiedru par Hardī, viņiem ir dēliņš Eitens. 
Nu, lūk – piezvana mazmeita un saka: lūdzu, 
parunā ar Hardī. Un šis Hardī ļoti lēni, bet 
skaidrā latviešu valodā man saka: labvakar, 
omamma! kā jums ar veselību? Vai pie jums 
viss ir kārtībā? 

Ko tur lai saka? Viss it kā ir kārtībā un  
nekas nav kārtībā. Šaubos, vai indietis kād-
reiz pārcelsies uz Latviju, drīzāk tad maz-
meita aizbrauks uz Indiju, kur jau bijusi ne 
reizi vien un kur Eitenu gaida melnīgsnēja 
vecmāmiņa. Bet tāda ir tā saucamā moder-
nā pasaules kārtība,” Helgi atliek nopūsties. 
Šai ziņā viņai lielākas cerības saistās ar otra 
dēla meitu Kristu, kura ar vīru Mārtiņu un 
Helgi mazmazdēlu, Latvijā dzimušo Emīlu 
dzīvo tepat gandrīz vai blakus, Norvēģijā. 
Ģimene uz dzimteni atbrauc pat vairākas rei-
zes gadā un Helgi cer, ka kādreiz viņi biļetes 
atpakaļceļam vairs nepasūtīs. Kaut gan viņi 
Norvēģijā sākuši būvēt ģimenes māju, un tā 
ir kā enkurs mainīgajā pasaulē.  Ja nu vienīgi 
algas Latvijā kļūtu tikpat lielas kā Norvēģijā, 
tad gan. Jo šeit taču radi un draugi, kādus 
svešatnē nekad mūžā vairs neiegūsi. 

ENKURI VENTSPILĪ
Helgi enkurs Ventspilī ir divi dēli un maz-

dēls, un vēl darbs, par kādu viņa agrāk varē-
jusi tikai sapņot. Un, protams, arī Facebook, 
kurā savākti visi pasaulē izkaisītie radi un 
draugi. Apzeltītais enkurs viņai ir gandrīz 
četrdesmit gadu ilgā dalība lībiešu folklo-
ras ansamblī "Kāndla" (Kokle), kurā kopā ar 
Helgi  ir dziedājuši vai joprojām dzied viņas 
bērni un vairāki mazbērni. “Tā ir tāda kā igau-
niskuma atblāzma radu tautas melodijās,” 
skaidro pašdarbniece. 

Muzejā Helgi uzrauga kārtību zālēs, kurās 
ik pa laikam mainās eksponāti, un tas viņai 
patīk visvairāk, jo ir iespēja atkal uzzināt kaut 
ko jaunu. Uzraudze atsvaidzina zināšanas 
vācu un krievu valodā, lai vajadzības gadī-
jumā  skatāmajam  varētu piesaistīt ārzem-
nieku uzmanību, sākusi rakstīt uz papīra un 
kabatā turēt sakāmo lietuviešu valodā, jo 
tūristu no turienes ir visvairāk. 

 “O, pavisam cits efekts, kad kaimiņvalsts 
rezgaļiem viņu valodā pasaku – eksponātus 
ar rokām aiztikt ne-drīkst!” Helgi gandarī-
ta, ka pēc tāda brīdinājuma plašāki skaidro-

jumi parasti vairs nav vajadzīgi, jo pagai-
dām viņas lietuviešu vārdu vārdu krājums 
līdz ar to arī ir gandrīz izsmelts.  Vēl darbs 
muzejā Helgi šķiet pievilcīgs tāpēc, ka senu 
lietu un vērtību vākšana bijusi viņas tēva 
Romana Hāvamegi aizraušanās. Pateicoties 
tai, Hāpsalu savulaik izveidots muzejs, kas 
atjauninātā veidā pastāv joprojām. Tēvs, 
kuram piešķirts Hāpsalu goda pilsoņa nosau-
kums, jau sen kā viņsaulē, taču pilsētas 
ielās un jūras līča krastā joprojām var satikt 
viņa darbus – no Sāremā dolomīta veidotas 
skulptūras, barfeljefus, dekorus, ēku rotāju-
mus, arī gleznas. Pēc vietējās sabiedrības, 
tanī skaitā arī Romāna bērnu un mazbēr-
nu rosinājuma Hāpsalu sākusies un turpi-
nās viņa darbu sakopšana, laika gaitā bojā-
gājušo vietā pēc palikušajām skicēm tiek 
darinātas kopijas, Romāna Hāvamegi māk-
slai ir veltītas izstādes un priekšlasījumi. 
Uz tiem tiek aicināta un parasti arī ierodas 
Helgi. Tūristiem pazīstamākais varētu būt  no 
Sāremā salas akmens tēva izcirstais sols ar 
Pētera Čaikovska bareljefu, jo leģenda vēstī, 
ka tieši Hāpsalu pasaulslavenais komponists 
sarakstījis savu 6. simfoniju, izmantojot tajā 
arī igauņu tautas dziesmas "Kallis Mari" motī-
vu. Melodijas sākuma notis ir iegrebtas sola 
dolomītā , ar īpašu ierīci to tūristiem par prie-
ku uz vietas var arī atskaņot. 

NO ČĪKSTĒŠANAS UZ RISINĀŠANU
Vai Helgi gribētu atgriezties dzimtajā vietā, 

pārcelties uz citu Igaunijas pilsētu vai nova-
du? Viņa bez ilgas domāšanas atbild ar "nē". 

“Mūža lielākā daļa ir nodzīvota Latvijā, 
te ir dzimtene maniem bērniem, mazbēr-
niem un pat  vienam mazmazbērnam. Kaut 
kas no igauņu rakstura manī ir neiznīdējami 
palicis, kaut ko no labā latviskā uzskatu par 
pieņemamu un savu. Ik pa laikam paklausos 
radio vai avīzēs palasu, ka Igaunija tādā vai 
citādā ziņā apsteigusi Latviju. Patīkami, pro-
tams, bet tagad jau domāju – nu, kāpēc gan 
mēs, latvieši, nevarētu kam līdzīgam saņem-
ties? Un, ziniet, kāda, manuprāt, liga: latvieši 
sapulcēs vai diskusijās parasti saka – mums ir 
tāda un tāda problēma. Igauņi līdzīgos gadī-
jumos iesāk – mums ir piedāvājums tādas 
un tādas problēmas risināšanai. No mūžīgas 
čīkstēšanas taču labāk nepaliek, pareizi vai 
nepareizi, bet jāsāk darīt, tad jau redzēs, kas 
iznāks. Vēl kāds vērojums, tā teikt, mazliet 
no malas. Negribu aizvainot visus latviešus, 
bet vairumam derētu stingrāks mugurkauls. 
Saprotu, ka daudzreiz tas bijis tautas izdzīvo-
šanas jautājums, bet tomēr –  nu nevajadzē-
tu locīties līdzi katrai varai. Jo grūti ir pēc tam 
iztaisnot muguru, arī apstākļos, kad to varētu 
atļauties. 

Helgi no Hāpsalu 
ar latviešu sudraba saktu

Pie tēvam veltītās ekspozīcijas Hāpsalu bibliotēkā viņa 100. jubilejas gadā. 

Helgi mazmeita Karolina kopā ar vīru  
Harinder Pal Singhu un dēliņu Eitenu.
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Kurš 
nodziedās 
šķībāk?

Ja piektdienas vakarā bijuši citi 
plāni un vēlme saturīgi atpūsties 
fokusēta uz sestdienu, tad dienas 
gaitas noteikti jāuzsāk Vecpilsētas 
tirgū, kur notiks tradicionālais 
“Rudens gadatirgus”. Plaša tirdz-
niecība ar pārtiku, zemnieku saim-
niecībā ražotu piena produkciju, 
svaigu gaļu, kūpinājumiem, zivīm, 
kūkām, plātsmaizēm un pīrāgiem, 
pašaudzētiem augļiem un dārze-
ņiem un daudz daudz cita. Plaša 
izvēle mājražotāju darinājumiem, 
medus produkcijai, sīpolu puķēm, 
košumkrūmiem, augļu kokiem. 
Diena kā radīta steigt vēl sarūpēt 
krājumus ziemas mēnešiem. Tirgus 
saimnieki plāno, ka gadatirgū pie-
dalīsies vairāk nekā 200 tirgotāju, 
liela daļa arī no citiem novadiem 
un pat no Lietuvas. Pie Vecpilsētas 
tirgus karliona zvanu Pulksteņa 
torņa tirgotājus, apmeklētājus un 
viesus izklaidēs un priecēs, kā arī 
labu noskaņu radīs vietējie muzi-
kanti "Trīs seniori". Gadatirgū pie-
dalīsies arī Ventspils Jaunrades 
nama jaunieši un bērni ar mākslas, 
amatniecības un muzikāliem dar-
biem. Tas viss jau no astoņiem rītā 
līdz trijiem pēcpusdienā.

Turpat netālu esošā Amatu māja 
arī aicina ciemos sestdien, kur 
laikā no plkst.12 līdz 14 darbosies 
ziepju darbnīcas. Tas pasaulē ir 
kļuvis ļoti populārs hobijs, un vis-
biežāk mājās ziepes darina no tā 
sauktās ziepju bāzes. Tātad Amatu 
mājā gatavos ziepes no caurspī-
dīgās ziepju masas, kur ikvienam 
būs iespēja pagatavot sev smaržī-
gas ziepes, kas dos siltu un mājīgu 
sajūtu. Ziepes gatavot nav sarežģī-
ti, ja vien ievēro ziepju gatavoša-
nas pamatnoteikumus.

Noslēgumam tuvojas krievu 
kultūras dienu mēnesis Ventspilī, 
kas bija piesātināts un daudz-
veidīgs – koncerti, lekcijas, izstā-
des, sporta sacensības, meistar-
klases, radošās darbnīcas, bērnu 
un jaunatnes folkloras festivāls 
“Oseņini”. Noslēgumā sestdien 
plkst.17 Ventspils Kultūras centrā 
notiks pēdējais, noslēdzošais kon-
certs “Laika ritējums...”, kurā pie-
dalīsies Ventspils kolektīvi – koris 
“Slavjaņe”, folkloras ansamb-
lis “Zdravica”, Jūlijas Smirnovas 
kolektīvs, 3.vidusskolas tautas ins-
trumentu orķestris “Kaļinka”. Būs 
arī viesi no Rīgas. Krievu tautas 
dziesmas un dejas, instrumentālie 
skaņdarbi un koru dziesmas, tau-
tas dziesmas mūsdienu apdarē. 
Tas viss būs dzirdams noslēguma 
koncertā. 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 15. oktobrī plkst. 16.15
1. Līgas komandu spēle

HK Venta2002 –  
Pārdaugava/Jūrmala

Ar šādu intriģējošu un humora 
pilnu nosaukumu piektdienas 
vakarā var doties uz Ventspils 
Jauniešu māju, kur notiks vēl 
nebijis pasākums – karaoke 
vakars un konkurss. Sākums no 
plkst.18 un ieeja ir bez maksas. 
Repertuārs – pēc brīvas izvēles. 
Protams, ne jau šķībāk dziedo-
šais dalībnieks kļūs par vakara 
zvaigzni, galvenais ir lieliski 
pavadīt laiku kopā un izdzie-
dāt sirdī tuvākās un mīļākās 
dziesmas!

Mūsu pilsētā nebūt nav daudz vietu, kurās notikušajām 
pārmaiņām var izsekot līdzi tāpat kā cilvēka mūža mir-
kļu nospiedumiem ģimenes fotoalbumos. Taču Lielais 
laukums ir patīkams izņēmums – laikam jau tāpēc, ka 
atrodas patālu no Ventspils vēsturiskā centra, tāpēc 
vairākus gadsimtus kalpoja pilsētniekiem kā pļava, 
ganības, varbūt lauku vai dārziņu vieta. 

J au 19. gadsimtā, kad turīgākie ventspilnieki pēc citu-
rienes smalko aprindu parauga, sāka celt sev ārpilsē-
tas mājas – vasarnīcas vai muižiņas, kur siltā laikā bau-
dīt „kafeju” vai boli zem zaļiem kokiem, tagadējā Lielā 
laukuma malā, Kuldīgas ielas pusē pacēlās Puherta 

muižiņa. Jāpiezīmē, ka Lielā Prospekta tolaik vēl nebija. Kā 
redzams 20. gs. sākuma attēlā, galveno ēku ieskauj gan lapu 
koki, gan Ventspilij tik raksturīgās priedes. Ieeju rotā kolon-
nas, starp kurām novietoti siltzemju kociņi lielos podos. Ir arī 
liels balkons, bet pagalmā – pergola ar vīteņaugiem. 

BĒRNU SVĒTKI, SPORTA LAUKUMS 
UN CITAS IZPRIECAS

Puherta muižiņa tālaika laikrakstos minēta kā populā-
ra izpriecu vieta – tāds kā restorāniņš. To tautā saukuši „pie 
zaļajiem stabiem” – laikam vareno kolonnu dēļ, kaut gan tās 
patiesībā bijušas balsinātas baltas.

Iepretī Puherta muižiņai atradās „Villa Langberg”, kas 
vēlāk nonāca ev. lut. draudzes īpašumā un kļuva par mācītā-

Lielā laukuma stāsts

ja un Valsts Vidusskolas, vēlāk ģimnāzijas 
direktora Teodora Grīnberga dzīvesvietu 
(ēka saglabājusies līdz mūsdienām). T. 
Grīnbergs ļoti mīlēja bērnus; viņa gādī-
ba izpaudās dažādos veidos, un viens 
no tiem bija bērnu svētki, ko mācītājs 
un viņa vadītā Jaunības Draugu biedrība 
rīkoja Puherta muižiņas dārzā – ar dzie-
dāšanu, rotaļām, cienastu un mazām 
dāvaniņām. Šajā vietā 1913. gadā rīko-
ta arī kopīga Jāņu svinēšana visiem 
ventspilniekiem.

Blakus muižiņai 20. gadsimta sākumā 
bija iekārtots sporta laukums, kas piede-
rēja sporta biedrības „Union” Ventspils 
nodaļai. Viens no aktīvākajiem tālaika 
sportistiem Ventspilī bija Kārlis Kampars, 
pēc kura ierosmes laukuma malā ierīkoja 
velotreku jeb, kā toreiz teica, velodromu. 
Tie lasītāji, kuri vēl atceras Lielā laukuma 
vietu pirms „ļeņinekļa”, domājams, atce-
rēsies pazemo, iegareno pauguru, kam 
pāri veda taciņa, savienojot Kuldīgas un 
Ganību (tolaik Ļeņina un Marksa) ielas. 
Lūk, šis paugurs bija palicis no uzbēruma 
velotrekam, tas tika izpostīts I Pasaules 
kara laikā. Domājams, arī Puherta muiži-
ņa karu nav pārdzīvojusi, jo pēckara laik-
rakstos vairs nav pieminēta.

“TREJMEITIŅU MĀJA”, 
ŠŪPOĻLAIVIŅAS 
UN ŠŪPOĻZIRDZIŅI

Starpkaru periodā Kuldīgas ielas malā 
uzbūvēja ļoti īpatnēju koka dzīvojamo 
namu – trīsdaļīgu ēku, ar diviem apa-
ļiem jumtiem malās un smailu vidū. 
Ventspilnieki to sauca gan par „vago-
niņiem”, gan „trejmeitiņu māju”. 
Trīsdesmito gadu beigās, kad jau bija 
nosprausts un šur tur apbūvēts Lielais 
Prospekts, tagadējā Lielā laukuma galā 
starp Ganību un Kuldīgas ielām, un 
Prospektu ieplānoja vietu bērnu rota-
ļu laukumam – tā vēsta tālaika avīzes. 
Arī pēc II Pasaules kara turpat atradās 
vismaz divu paaudžu bērnu iemīļotais 
Bērnu laukums, apjozts ar zemu, balti 

krāsotu žodziņu, rotāts ar krāšņu puķu 
dobi. Bērnu laukumā bija šūpoles, šūpuļ-
laiviņas, šūpoļ zirdziņi un skrituļzirdziņi, 
arī karuseļritenis un vingrošanas stieņi. 
Alejas malā uzstādīta krāsota ģipša skulp-
tūra – lācītis ar medus podu, laukuma stūrī 
– limonādes un saldējuma kiosks...

PATS LIELĀKAIS ĻEŅINA 
LAUKUMS UN PATS 
AUGSTĀKAIS ĻENINEKLIS

Jaukajam Bērnu laukumam un "trej-
meitiņu" mājai pienāca gals, kad tālai-
ka pilsētas varas iestādes nolēma izvei-
dot pašu lielāko Ļeņina laukumu ar pašu 
augstāko Ļeņina pieminekli Latvijas PSR. 
Teritoriju nolīdzināja, noklāja ar smagām 
betona plātnēm, uzslēja 21 metru aug-
sto pieminekli, ierīkoja pieticīgus apstā-
dījumus un... baseinu ar strūklakām. 
Stāsta, ka strūklakas darbojušās tikai 
3 reizes – pieminekļa atklāšanā 1975. 
gada Oktobra svētkos, nākamā gada 
Maija svētkos un vēl kaut kad, pēc tam 
aizsērējušas pavisam. Lai „dižā vadoņa” 
pavēnī nenotiktu nelaime, baseinu aiz-
bēra un apstādīja ar augiem. Uz mūžīgu 
palikšanu celtais bronzas Ļeņins Ventspili 
no augšas vēroja tikai nieka sešpadsmit 
gadiņus... Pienāca Atmoda, un "ļeņinek-
ļa" pakājē latviešu puiši dedzināja savas 
padomju karaklausības apliecības, kori 
skandēja brīvības dziesmas, un „vadoņa” 
skatu aizsedza sarkanbaltsarkano karo-
gu mežs. 1991. gada augusta svētdienā 
kā likumsakarīgs noslēgums vissatrauco-
šākajai un politiskām pārmaiņām visba-
gātākajai nedēļai kopš II Pasaules kara 
beigām bija "ļeņinekļa" gāšana. Urravām 
skanot to aizveda un novietoja vēstures 
mēslainē.

21. gadsimta sākumā Lielais laukums 
ieguva jaunu profilu – diezgan neparas-
tu puķēm apstādīto „kurgānu” un avan-
gardiskās strūklakas dēļ. Šobrīd lauku-
ma malā top jaunā Mūzikas vidusskola 
un koncertzāle, ko dažs jau salīdzina ar 
Sidnejas operteātri. 

Puherta muižiņa 20. gs. sākumā.

...un novākšana  
1991. gada augustā.Ļeņina pieminekļa atklāšana 1975. gada novembrī...
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A U N S
Ieklausies intuīcijā, un, ja tā saka: jā!, tad ir jādodas uz 
priekšu. Iespējams, klāt ir tava veiksmes stunda. Dažs spēs 

nopelnīt krietnu žūksni naudiņas, dažs – paplašinās esošo vai izvei-
dos jaunu biznesu. Tomēr jābūt gatavam negaidītām situācijām, un 
stūre rokās jātur stingri.

V Ē R S I S
Nesatraucies, ja tavā priekšā nez no kurienes uzrodas 
šķēršļi. Ievelc elpu dziļi un nomierinies. Vairāk spēsi 

paveikt un sasniegt, draudzīgi sadarbojoties, nevis metoties cīņā. 
Nepieņem lēmumus emociju vai dusmu iespaidā. Vislabākā atpūta, 
apmeklējot kultūras vai mākslas pasākumus.

D V Ī Ņ I
Šarms un pievilcība ļaus spīdēt un iekarot pielūdzēju sir-
dis. Ja esi brīvs, dzīve var uzdāvāt interesantu satikša-

nos, kam seko nopietns turpinājums. Ģimenes cilvēkiem brīvdienās 
vēlams sarīkot kādu aizraujošu pasākumu. Darbā labas idejas un 
iespējas pakāpties pa karjeras kāpnēm.

V Ē Z I S
Tu esi mājas pavarda sargātājs, taču – visu ar mēru, arī 
rūpes. Kāds no radiņiem to var uzskatīt par iejaukša-

nos privātajā dzīvē. Vienkārši samīļo un brīvdienās palutini viņus. 
Piemērots brīdis dažādām sabiedriskajām aktivitātēm. Starosi pie-
vilcībā un cilvēki labprāt ar tevi kontaktēsies. 

L A U V A
Vari nodoties visvisādu zinību apgūšanai un mājas dar-
biem. Iecerētais izdosies, un tu iegūsi noderīgu pieredzi. 

Darba dienas gan paņems daudz enerģijas, tāpēc brīvdienās jāatpū-
šas. Gandarījumu dos mākslas pasākumu apmeklējumi, kā arī tikša-
nās ar dvēselē radošiem cilvēkiem.

 
J A U N A V A
Šajā periodā ir iespēja iegūt interesantus paziņas, domu-
biedrus un sadarbības partnerus. Dodies sabiedrībā, ja 

tevi aicina kaut kur piedalīties. Labs laiks mācībām un profesionālo 
iemaņu papildināšanai, kas nākotnē dos iespējas pavairot ienāku-
mus. Jāuzmanās no pēkšņiem tēriņiem.

S V A R I
Visām situācijām pieej ar vēsu prātu. Jāizvairās no 
nevienlīdzīgiem cīniņiem – vienalga vai tā ir augstākstā-

vošā priekšniecība vai kādu iestāžu pārstāvji. Lietišķo jautājumu risi-
nāšana padosies ar grūtībām. Toties finanšu jomā iespējama veik-
sme un izdošanās.

S K O R P I O N S
Dzīves vērtību vētīšanas laiks. Vajadzētu mazliet apstāties, 
pārdomāt, sakārtot domas pa plauktiņiem un saprast, kurp 

tālāk virzīties. Radīsies labas idejas un noderēs dzīves gaitā uzkrā-
tā pieredze. Privātajā dzīvē romantika un siltas, maigas emocijas. 
Ļaujies tām no sirds!

S T R Ē L N I E K S
Algotā darbā daudz pienākumu un daudz diskusiju. 
Izvairies no strīdiem arī tad, ja par visiem simts procen-

tiem esi pārliecināts par savu taisnību. Brīvdienas pavadi ar saviem 
mīļajiem un tuviem draugiem. Par labu nāks arī kāds vienatnes brī-
dis. Miers un klusums palīdzēs sakārtot domas.

  
M E Ž Ā Z I S
Ja brīvdienās rodas vēlme aizvērt aiz sevis istabas dur-
vis vai doties kaut kur vienatnē – dari tā. Ir jāatpūšas 

no spraigajām darba dienām. Svarīgu lomu spēlēs attiecību tēma. 
Gribēsies pārsteigt mīļoto, bet brīvajiem ļaudīm iespējama iepazī-
šanās, kas var iesākties visai vētraini un dinamiski.

Ū D E N S V Ī R S
Darbu lavīna gāžas virsū, un tu atspēries mēģini to vezu-
mu izkustināt no vietas. Jātiek galā ar to, kas sakrājies, bet 

jaunie plāni drusku pagaidīs. Mājās nevajadzētu ķerties pie lieliem 
svarīgiem darbiem, piemēram, remonta. Visas situācijas ģimenē 
risini bez liekām emocijām.

Z I V I S
Labi orientēsies notikumos un izpratīsi cilvēkus. Viņi 
tieksies pie tevis, gribēs izsūdzēt bēdas un uzklausīt 

padomus. Citiem jāpalīdz, bet atceries arī par savām interesēm. 
Labs laiks mācībām, sabiedrisko un lietišķo kontaktu veidošanai. 
Brīvdienās prieks no tikšanās ar draugiem.
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Anekdotes

Mēdz teikt – ja par tevi nestāsta 
anekdotes, tad tevis nav vispār. 
Acīmredzot tieši pēc šāda principa 
darbojas t.s. “oligarhu lietas” 
parlamentārās izmeklēšanas 
komisija, kas tautas mutē jau 
ieguvusi palamu “Ingunas Sudra-
bas superizmeklēšanas brigāde”, 
par kuru anekdotes interneta 
vidē birst kā no pārpilnības raga. 
Runājot tēlaini, kādreiz populārā 
un godprātīgā Inguna Sudraba 
beidzamajā laikā kļuvusi teju vai 
par popzvaigzni. Komisijā, kuras 
uzdevums ir izmeklēt, kā tad oli-
garhi darījuši “lielas lietas”, viens 
pēc otra tiek iesaistīti ar mūsmāju 
mēru Aivaru Lembergu un citiem 
t.s. oligarhiem tieši vai netieši 
saistīti cilvēki, bet pati komisijas 
līdere tikai “taisa” savas lielās un 
apaļās acis naivā izbrīnā – vai tad 
tas kas slikts, jo tas, ka Lemberga 
ģimenes locekļu advokāts kon-
sultēs komisiju par izmeklēšanu 
pret Lembergu jau tikai normāli, 
jo viņš ir spēcīgs advokāts (kurš 
gan par to būtu šaubījies)? Šajā 
sakarībā jāmin vēl kāds Sudrabas 
kundzes “naivisms” – intervijā 
Latvijas Radio viņa teica, ka nekad 
un nekur ar privātām lidmašīnām 
uz tikšanos ar krievu “biedriem” 
un Šleseru nav lidojusi, kaut gan 
viss liecina par pretējo: gan radi-
nieki, kas saka – jā, braucām, gan 
bildes ar viņu (Sudraba saka – nē, 
tā neesmu es). Citiem vārdiem – 
Inguna Sudraba, kas mums visiem 
savulaik bijis tāds kā godīguma 
etalons, tagad nonākusi situācijā, 
kurā skaidrs: milzīgais aizdomu 
mākonis par godīgumu sācis ples-
ties par Sudrabas kundzes galvu 
negaisa melnumā.
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Vienkāršs lauku puisis no Ventiņiem 
vēlējās strādāt Latvijas lielākajā 
supermārketā. 
Boss jautāja: 
- Vai tu, puisi, esi jau strādājis par 
pārdevēju? 
- Jā, es strādāj iekš to man ciem 
bodīt, puisis atteica.  
- Atnāc rīt: pastrādāsi vienu dienu 
makšķerēšanas piederumu nodaļā, 
un dienas beigās es paskatīšos, vai 
vari būt mums noderīgs, piekāpās 
priekšnieks. 
Vakarā vadītājs nāca apraudzīt tes-
tējamo darbinieku: 
- Nu, cik klientu šodien apkalpoji? 
- Vien, atbildēja jaunais pārdevējs. 
- Tikai vienu?! sašutis iesaucās 
priekšnieks. 
-Paturi tos piecus eiro, ko viņš tev 
samaksāja un brauc atpakaļ uz savu 
ciema bodi! 
- Šamējais samaksāj trēs mil-
jon eiro, kungs…
-Trīs miljonus?! Kā tev tas izde-
vās?!”  
-Nu… tas kungs atnāc, un es šim 
pārdev vien maz zivj āķ. Tad es 
šim teic, ka nekad nezin, kas par 
reņģ piekož, un pārdev vien lielāk 
zivj āķ. 
Un tad vien ļot liel zivj āķ. 
Tad es teic, ka vajag vien riktīg 
makšķer ar, un pārdev viņam vien 
mazāk makšķer priekš to mazāk 
zivj āķ, vien lielāk makšķer priekš 
to vidēj zivj āķ, un vien ļot liel 
makšķer priekš to ļot liel zivj āķ. 
Es tad šim jautāj, kur tad šis domā 
laist uz to copi, un šis teic, ka uz 
jūrmal. 
Tad es teic, ka šim tad jau vajag 
vien smuk laiv, lai var tai jūrā 
iebraukt iekš; es šo noved lejā uz 
to laiv nodaļ, un šis nopirk vien liel 

smuk motorlaiv ar tiem diviem dzi-
nēj un to palag…Kā bij – ā, to buru. 
Tad šis man sak, ka šamējā opelīc 
laikam nespēs šito laiv pavilkt, un 
es šo noved lejā uz to mašiņ nodaļ, 
un šis tur nopirk to lielo hammer 
džip… 
Boss, neviltotā izbrīnā jautā: - Tu 
tiešām pārdevi to visu klientam, 
kas atnāca, lai nopirktu vienu mak-
šķerāķi? 
-Ne-e, Šamējs atnāc nopirkt 
vien tampon kastīt savai sie-
vai. Es tad šim teic, ka viņ nedēļs 
nogal tāpat ir piečakarēt un šis 
tikpat lab var braukt uz cop.

Dēlēns atsakās ēst brokastu putru, 
un māte, pabaidīt gribēdama, saka: 
-Ja neēdīsi putru, es pasaukšu raga-
nu! 
Mazais atbild: 
-Tu domā, ka ragana to ēdīs?

Vecs ebrejs sabata laikā krietni 
nobaudījis vīnu, 
romantisku jūtu uzplūdā saka sievai: 
– Sāriņ, cik ļoti es tevi mīlu! 
Lai tavas bēdas labāk ir manas 
bēdas!  
Labāk lai saslimstu es, nevis tu! 
Labāk lai nelaimīgs jūtos es, nevis 
tu! 
Labāk lai es dzīvoju bez naudas, 
nevis tu! 
Labāk lai es būtu atrait-
nis, nevis tu atraitne!

Ists vīrietis uz jautājumu, 
kas viņam patīk labāk – 
blondīnes vai brunetes, 
atbildēs vienkārši “Jā!”.

Iereibis vīrietis bārā streipuļo-
dams piesēžas pie kādas sievietes, 

uzsmaida un apķer viņu ap krūtīm. 
Sieviete sašutumā pieceļas un 
iekrauj viņam pa seju.  
Vīrietis: 
– A-a-atvainojiet… Es domāju, 
ka jūs esat mana sieva. Tik tiešām! 
– Piedzēries kā lops! Ķēms tāds! 
– Nu, tieši kā mana sieva…

Tiek tiesāta sieva par vīra piekau-
šanu. 
Viņa skaidro: 
– Viss sākās ar to, ka viņš atsau-
ca mani mājās no darba, izģer-
ba mani un noguldīja gultā 
un tad ar idiotisku smiekli-
ņu teica “aprill, aprill”…

Mendelis ienāk veikalā: 
– Dodiet man pāris kārbu sardīņu. 
– Kādas jums, lūdzu: marokāņu, 
portugāļu vai spāņu?  
– Dodiet vienalga kādas. Es taču 
nesākšu ar tām sarunāties.

– Saulīt? 
– Jā, kaķīt? 
– Zivtiņa mana, uztaisi ēst! 
– Protams, lācēn!  
– Paldies, cālīt! 
– Nav par ko, peļuk! 
– Paklau, tu arī neatceries, kā mani  
sauc?

Sludinājums: 
Meklēju dzīves biedri, kura māk tīrīt 
zivis, rakt tārpus un kurai ir motor-
laiva. 
Laivas fotogrāfija obligāti.

Vīrs saka sievai: 
– Zivtiņ, nāc mazgāties! 
Sieva domā – ja zivs, tad liela, ja 
liela, tad kož, ja kož, tad suns.. 
– Tu mani par kuci nosauci?!



ОВЕН
Прислушайтесь к интуиции, и если она говорит вам «да», 
то двигайтесь вперед! Возможно, настал ваш звездный час. 
Кто-то сможет заработать приличную сумму, кто-то – расши-

рить существующий или создать новый бизнес. Однако следует быть 
готовым к неожиданным ситуациям, лучше крепко держать в руках 
штурвал. 

ТЕЛЕЦ
Не расстраивайтесь, если на вашем пути откуда ни возь-
мись возникают препятствия. Глубоко вдохните и успо-

койтесь. Вам удастся достичь большего, если вы будете по-добро-
му сотрудничать, а не кидаться в бой. Не принимайте решений под 
влиянием эмоций. Лучший отдых для вас – посещение культурных 
мероприятий. 

БЛИЗНЕЦЫ
Ваши шарм и привлекательность позволят вам блистать 
и завоевывать сердца. Свободным представителям знака 

судьба может преподнести в подарок приятную встречу с серьезным 
продолжением. Тем, у кого есть семья, рекомендуется устроить вече-
ринку. На работе вы будете отличаться неординарными идеями, пред-
ставится возможность подняться по карьерной лестнице. 

РАК
Вы – хранитель домашнего очага, однако знайте меру в 
своих домашних заботах. Кто-то из родных может счесть 

ваши усилия вмешательством в личную жизнь. Просто приласкайте 
и побалуйте близких в выходные. Подходящее время для обществен-
ной жизни. Вы будете необычайно притягательны, люди будут охотно 
общаться с вами. 

ЛЕВ
Вы можете заняться освоением самых разных знаний, а 
также домашней работой. Все задуманное будет удавать-

ся, вы получите ценный опыт. Рабочие будни потребуют от вас много 
энергии, поэтому в выходные нужно хорошенько отдохнуть. Чувство 
удовлетворения принесет посещение культурных мероприятий, а также 
встреча с творческими людьми. 

ДЕВА
В этот период вы можете приобрести интересные знаком-
ства, единомышленников и партнеров. Если вас пригла-

шают участвовать в мероприятиях, смело принимайте предложение. 
Хорошее время для учебы и совершенствования профессиональных 
навыков, в будущем это позволит увеличить доход. Остерегайтесь 
необдуманных трат. 

ВЕСЫ
Старайтесь подходить ко всему хладнокровно. Лучше избе-
гать неравной борьбы – будь то начальство или предста-

вители какого-либо учреждения. Решение деловых вопросов будет 
даваться с трудом, однако финансовая сфера вас порадует. 

СКОРПИОН
Время переоценки ценностей. Нужно остановиться, поду-
мать, разложить мысли по полочкам и понять, куда двигать-

ся дальше. У вас появятся хорошие идеи, очень пригодится накоплен-
ный жизненный опыт. В личной жизни – романтика и теплые эмоции. 
Отдайтесь этим приятным чувствам! 

СТРЕЛЕЦ
На работе – множество обязанностей и дискуссий. 
Избегайте ссор даже в том случае, если на все сто про-

центов уверены в своей правоте. Выходные рекомендуется провести со 
своими любимыми людьми и близкими друзьями. Не повредит и побыть 
в одиночестве. Тишина и покой помогут привести мысли в порядок. 

  
КОЗЕРОГ
Если в выходные появится желание побыть наедине со сво-
ими мыслями, не отказывайте себе в этом. Вам необходимо 

отдохнуть от насыщенных рабочих будней. Важную роль играют отно-
шения. Вам захочется удивить любимого человека, а свободные пред-
ставители знака, вероятно, заведут новое знакомство, которое может 
начаться весьма легкомысленно и динамично. 

ВОДОЛЕЙ
Вы будете пытаться справиться с лавиной навалившихся 
дел. Необходимо решить накопившиеся вопросы и лишь 

тогда приниматься за реализацию новых планов. Дома лучше не начи-
нать ничего серьезного, например, ремонт. Все возникающие в семье 
проблемы решайте без лишних эмоций. 

РЫБЫ
Вы будете хорошо ориентироваться в событиях и пони-
мать людей. Они будут стремиться к вам, захотят поде-

литься горестями и выслушать советы. Людям нужно помогать, но не 
забывайте и о своих интересах. Хорошее время для учебы, установле-
ния деловых контактов и общения. В выходные вам принесет радость 
встреча с друзьями.
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Говорят, если про тебя не рассказывают 
анекдотов, то тебя вообще нет. 
Очевидно, именно по такому принципу 
действует парламентская комиссия по 
расследованию т. н. «дела олигархов», 
которую в народе уже прозвали 
«следственная супербригада Ингуны 
Судрабы» и анекдоты о которой 
в интернете сыплются как из рога 
изобилия. Образно говоря, когда-то 
популярная и честная Ингуна Судраба 
в последнее время стала почти поп-
звездой. К участию в комиссии, задачей 
которой является расследовать, как же 
олигархи делали «большие дела», один 
за другим приглашаются люди, прямо 
или косвенно связанные с нашим мэром 
Айваром Лембергсом и другими т. н. 
олигархами, а сама лидер комиссии 
только «делает удивленные глаза» 
и изображает наивное недоумение – 
разве есть в этом что-то плохое, ведь 
то, что адвокат семьи Лембергсов 
будет консультировать комиссию по 
расследованию против Лембергса – 
нормально, так как он сильный адвокат 
(кто бы сомневался?). В этой связи 
нужно упомянуть еще один эпизод, в 
котором проявилась «наивность» госпожи 
Судрабы: в интервью Латвийскому 
радио она сказала, что никогда и никуда 
на частном самолете на встречу с 
русскими «товарищами» и Шлесерсом 
не летала, хотя все свидетельствует об 
обратном – и родственники, которые 
говорят, да, летали, и фотографии 
с ней (Судраба говорит: нет, это 
не она). Другими словами, Ингуна 
Судраба, которая для всех нас в 
свое время была своеобразным 
эталоном честности, теперь оказалась 
в ситуации, в которой ясно: огромное 
грозовое облако подозрений в 
нечестности распростерлось над 
головой госпожи Судрабы. 
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- Вы ограбили банк? 
- Нет, это не так.  
- Но вы были в банке с оружием в 
маске! 
- В маске я был, потому что у меня 
мерзло лицо. Кожа нежная, пони-
маете ли. А пистолет ношу с собой, 
так как сейчас время не спокойное, 
за жизнь свою боюсь. Вот недав-
но зашел в банк и человек, с виду 
интеллигентный, начал в меня бро-
сать мешки с деньгами. Ну мне и 
пришлось достать пистолет.  
- Зачем вы хотели деньги унести с 
собой? 
- Хотел в полицию пойти, как доказа-
тельства предъявить, а тут вы сами 
приехали. 
- Хм, все логично и не подкопаться.

- Что тебе надобно, старче? – спро-
сила Золотая Рыбка.  
- Хочу себе с пенсии купить 
«Мерседес» – сказал хитрый дед 
и обеспечил себе бессмертие…

Молодой адвокат устраивается на 
работу в соответствующую контору. 
Менеджер отдела кадров задает ему 
вопрос: 
- Вы считаете себя честным челове-
ком? 
- Несомненно! Вот пример: как толь-
ко я выиграл свой первый процесс, я 
отдал отцу 10 000 долларов, которые 
он одолжил мне на учебу. 
- Да, это впечатляет. А что это был за 
процесс? 
Адвокат смущенно отвечает: 
- Ну… это… как вам сказать… в 
общем, отец пытался получить 
с меня эти деньги через суд…

- Офыциант! Мне в тарэльку упал 
мух! 
- Вы хотите сказать: упала муха? 
- Вах! Вот это зрэние...

- Свидетель, вы хорошо знаете под-
судимого? 
- Да. Мы вместе работали в банке. 

- Когда это было? 
- Месяца два назад. 
Примерно в четыре утра. 

Вопрос армянскому радио: 
- Чем самолёт отличается от сортира? 
Ответ: 
- В самолёт вначале садят-
ся, а потом летят, а в сортир сна-
чала летят, а потом садятся.

- Вот ты когда первый раз поцело-
вался? 
- В армии. Со знаменем. А 
потом как понеслось – вым-
пелы, значки, кубки...
 
Вопрос армянскому радио: 
- Чем отличаются мальчики, кото-
рых принёс аист, от тех, кого нашли 
в капусте? 
Ответ: 
- Первые становятся орла-
ми, а вторые – козлами.

Построил прапорщик рядовых и гово-
рит: 
— Сейчас загадаю вам три очень 
сложных загадки. Первая – два чёр-
ных, начищенных, блестящих, в углу 
стоят. 
Все молчат. Прапорщик говорит: 
— Идиоты, это же пара кирзачей! 
Вторая загадка – четыре чёрных, 
начищенных, блестящих, в углу стоят.  
Никто не знает. 
— Идиоты, это же две пары кирзачей! 
А вот самая сложная: в лесу на боло-
те живёт, зелёная, прыгает, квакает, 
на ля начинается, на гушка заканчи-
вается.  
Один из рядовых тянет руку: 
— Я очень сильно сомневаюсь, но 
может, это... три пары кирзачей?

Солдаты сидели в траншее. Один из 
них, суровый техасец, не торопясь 
свернул 
самокрутку, взял ее в рот и припод-
нял голову так, что цигарка высуну-
лась над бруствером. 

Тут же последовал выстрел враже-
ского снайпера. Пуля чиркнула по 
кончику цигарки и 
подожгла ее. Техасец откинулся на 
спину, задымил и произнес: 
– Снайпер ни разу не подвел. 
Экономит мне спички. 
– Но, Джон, разве это не опасно? 
– Нет, я же курю нe затягиваясь.

Однажды зимой волки напа-
ли на медведя-шатуна, связа-
ли его, накачали седативным и 
уложили спать дальше. Потому 
что волки – санитары леса.
 
- А вашего котика погладить можно? 
- Конечно! Только минуточку подо-
ждите, я сейчас принесу йод и бинты.

Обезьянка взяла в руки палку 
для селфи и поняла, что смо-
жет дальше зарабатывать 
без фотографа Валеры.

- Со своим поссорилась.  
- Чё, опять?  
- Вечером хотела написать смс: 
«споки чмоки».  
- И чё?  
- Торопилась, послед-
ние 2 буквы не набрала...

- Скажите, зачем вы устроили вчера 
пожар в клубе ? 
- Ну так они сами проси-
ли: «Лёня, жги!..»

Отец после выпускного вечера: 
- Ну, сын, теперь ты уже взрослый 
человек, и я разрешаю тебе заку-
рить! 
- Спасибо, папа, но уже два 
года, как я бросил...

Мужик, выйдя из бани в разде-
валку, обнаружил, что забыл 
дома полотенце. Он бы так 
и ходил мокрым, если бы на 
глаза ему не попалась надпись: 
«Занавесками не вытираться!»

АНЕКДОТЫ
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АШЕРАДЕНС ПОКИДАЕТ 
ПОСТ МИНИСТРА 
Министр экономики, вице-премьер 
Арвилс Ашераденс решил уйти с долж-
ности министра и принять мандат депу-
тата Сейма, чтобы руководить фрак-
цией “Единства». Вопрос формаль-
но будет решён в ближайшие недели, 
в течение которых “Единство» предло-
жит нового кандидата в министры эко-
номики.  Прозвучало также, что на долж-
ность министра будут претендовать 
Вилнис Кирсис, парламентский секретарь 
Министерства финансов Карина Плока и 
Занда Лукашевица-Калниня.

ДИКТАНТ ПИШУТ ВСЁ 
БОЛЬШЕ ЛЮДЕЙ 
В состоявшемся в конце прошлой неде-
ли написании третьего по счёту всеоб-
щего диктанта по латышскому языку при-
няли участие почти 600 человек в режи-
ме онлайн и примерно 250 человек очно, 
проинформировали организаторы акции 
Raksti.org. Это на сто участников больше, 
чем в прошлом году. 

ПЕРЕЙДУТ НА ОБРАЗОВАНИЕ 
НА ЛАТЫШСКОМ ЯЗЫКЕ 
В 2020/2021 учебном году в общеобразо-
вательных средних школах все общеоб-
разовательные учебные предметы пла-
нируется преподавать только на латыш-
ском языке, сохранив для учащихся школ 
нацменьшинств возможность изучать 
на родном языке язык нацменьшинств, 
литературу и предметы, связанные с 
культурой и историей.  

УРОВЕНЬ ИНФЛЯЦИИ 2,9%
Средний уровень потребительских цен 
в сентябре этого года, по сравнению 
с сентябрём 2016 года, увеличился на 
2,9%, свидетельствуют новейшие данные 
Центрального статистического управле-
ния (ЦСУ). На товары цены выросли на 
2,9% и на услуги – на 3%. Больше всего 
на изменения уровня цен повлиял рост 
цен на продовольствие и безалкоголь-
ные напитки, на товары и услуги, свя-
занные с жилищем, и на медицинское 
обслуживание. 

САМОУПРАВЛЕНИЯ 
СОПРОТИВЛЯЮТСЯ 
ЖЕЛАНИЮ ГОСУДАРСТВА 
Самоуправления надеются остановить 
замысел государства – отказаться пла-
тить деньги на содержание школам-ин-
тернатам. С нового года предусмотрено, 
что из государственного бюджета будут 
обеспечиваться зарплаты учителей и 
питание учеников 1-4 классов школ-ин-
тернатов самоуправлений. В свою оче-
редь содержание обучающихся должны 
будут покрывать самоуправления. 

ДОПЛАТА МНОГОДЕТНЫМ 
СЕМЬЯМ – 100 ЕВРО
Министерство благосостояния предла-
гает не увеличивать размер имеюще-
гося государственного семейного посо-
бия, а многодетным семьям предусмот-
реть ежемесячную доплату в размере 
100 евро. Такой замысел предложил 
министр благосостояния Янис Рейрс. 
Ранее в реформе государственного 
семейного пособия предлагалось пла-
тить пособие только за несовершен-
нолетних детей.  Это означало бы, что 
имеющееся пособие уменьшилось бы 
для 70 000 детей. Однако на повторном 
заседании решено, что в рамках рефор-
мы нельзя уменьшать пособие ни одно-
му из его получающих.  

ПРИОСТАНОВЛЕНЫ ПОЛЁТЫ 
САМОЛЁТОВ «BOMBARDIER»
Национальная авиакомпания «airBaltic» 
в среду вечером приостановила полёты 
всех семи новых самолётов «Bombardier 
CS 300» и отозвала их рейсы до момен-
та, когда пройдёт техническая проверка 
этих летательных аппаратов. Это сдела-
но в целях безопасности по предложению 
производителя двигателей летательных 
аппаратов. 

у которой по отцовской линии есть шведы, 
знала семь языков, а отец – свободный 
художник, скульптор и живописец, по проис-
хождению из немецких аристократов, пре-
красно владел тремя. Однако не без усердия 
и они смогли изучить эти языки». 

ЛЮБОВНАЯ ЛОДКА РАЗБИЛАСЬ О БЫТ
Хелги продолжает свой рассказ о жизни в 

Вентспилсе: «Сыновья росли, а между нами 
с Айваром постепенно росла напряженность. 
Не хочется публично вспоминать о ее причи-
нах, особенно потому, что отец моих детей 
уже давно на том свете. Выражаясь фигу-
рально, любовная лодка разбилась о быт. 
Развелись», – Хелги вспоминает, что прибли-
зительно в это время она начала работать в 
экскурсионном бюро, для ее характера это 
казалось почти идеальной работой: постоян-
ная смена ситуаций, когда необходимо при-
нять и позаботиться о приехавших туристах 
со всего большого Советского Союза, ответ-
ственность, когда нужно было комплектовать 
группы и сопровождать их в дальних и ближ-
них поездках, общение с абсолютно чужими 
людьми, которые через десять проведенных 
вместе дней зачастую становились друзьями. 

О ЯЗЫКОВЫХ КУРЬЕЗАХ…
«Считается, что латыши, а особенно жите-

ли Курземе, в общении суровы и сдержан-
ны. Не знаю ни одного случая, когда они 
не улыбнулись бы, когда я разговариваю с 
ними со своим эстонским акцентом, на свой 
манер переделывая слова, так как в нашем 
алфавите нет нескольких букв, которые есть 
в вашем. А некоторые слова, которые про-
износятся одинаково как по-эстонски, так и 
по-латышски, означают совершенно разное. 
Например, когда я сама играла или наблю-
дала за игрой в баскетбол, мне было смеш-
но слышать слово «sit» (бей), так как по-э-
стонски это означает «дерьмо». Эстонцы не 
обижаются, когда их называют медлитель-
ными, потому что знают, что на самом деле 
все зачастую происходит совсем наоборот. 
Не хочу себя нахваливать, было страшно, и 
стресс был, когда во время одной из экскур-
сий, когда я была ответственной за группу, во 
время поездки загорелся автобус. Может, я 
была резковата, когда командовала людьми, 
но за несколько секунд все выбрались нару-
жу и вещи успели вынести, обошлось без 
травм, мы даже спальные мешки из багаж-
ника успели вытащить, а вот от автобуса в 
итоге остался один каркас», – Хелги до сих 
пор помнит об этом давнем происшествии. 
Как и еще об одном случае, когда во время 
ее смены на главной улице Вентспилса заго-
релась телефонная автоцентраль, и Хелги 
пришлось приличный кусок пробежать, 
чтобы сообщить о происшествии пожарным, 
так как связь была полностью парализована. 
Однако стрессы в ее жизни были редкостью.

КОКТЕЙЛЬ ИЗ ГЕНОВ  
И МЕНТАЛИТЕТОВ

Хелги говорит, что в памяти чаще возни-
кают счастливые минуты, например, когда 
она, работая в экскурсионном бюро, встре-
тила своего второго мужа – Северина. Мать 
у него была немка, отец поляк, а сам он для 
паспорта выбрал национальность «латыш». 
С Северином в семье было хорошо и надеж-
но, но два года назад и его не стало. 

«Когда у нас родилась дочь Ульрика, мы не 
пытались разобраться, чью кровь она унасле-
довала, ведь и у меня лишь частично эстон-
ское происхождение», – Хелги не усматрива-
ет ничего плохого в коктейле генов и ментали-
тетов, это всего лишь примета времени, для 
которого характерны путешествия и почти 
неограниченные возможности коммуникации. 

 «Этим летом из Англии позвонила внуч-
ка, дочь Олави Каролина. Она живет там 
уже несколько лет, замужем за гражданином 
Индии, полное имя которого я могу вам про-
читать только по бумажке – Хариндер Пал 
Сингх. Каролина говорит не только по-ан-
глийски, но и на языке мужа, она называет 
супруга Харди, у них растет сын Эйтен. Ну 

вот – звонит внучка и говорит: пожалуйста, 
поговори с Харди! И этот Харди на чистом 
латышском языке мне говорит: «Labvakar, 
omamma! Kā jums ar veselību? Vai pie jums 
viss ir kārtībā?» 

Что тут скажешь? Все вроде бы в поряд-
ке, но ничего не в порядке. Сомневаюсь, 
что индиец когда-нибудь переедет жить в 
Латвию, скорее, внучка поедет в Индию, где 
уже была не один раз и где Эйтена ждет сму-
глая бабуля. Но таково современное мироу-
стройство», – вздыхает Хелги. В этом отно-
шении больше надежд она возлагает на 
дочку своего второго сына – Кристу, которая 
вместе с мужем Мартиньшем и правнуком 
Хелги, родившимся в Латвии Эмилом живут 
практически рядом, в Норвегии. Семья при-
езжает на родину даже несколько раз в год, 
и Хелги надеется, что когда-нибудь они биле-
ты обратно уже не купят. Хотя в Норвегии 
они начали строить дом, и это уже как 
якорь в переменчивом мире. Если бы толь-
ко зарплаты в Латвии стали такими же, как в 
Норвегии… Ведь здесь же родные и друзья, 
которых на чужбине уже никогда не будет. 

ЯКОРЯ В ВЕНТСПИЛСЕ
Для Хелги якорем в Вентспилсе являются 

двое сыновей и внук, и еще работа, о кото-
рой раньше она могла лишь мечтать. На 
Фейсбуке она собрала всех разбросанных 
по свету родных и друзей. А позолоченный 
якорь для нее – уже почти сорокалетний стаж 
участия в ливском фольклорном ансамбле 
«Kāndla» («Kokle)», в котором вместе с Хелги 
пели или еще поют ее дети и несколько вну-
ков. «Это словно эстонский отблеск в мело-
диях родственного народа», – говорит Хелги. 

В музее она следит за порядком в залах, 
где время от времени меняются экспона-
ты, и это нравится ей больше всего, ведь 
это возможность узнать что-нибудь новое. 
Она освежает знание немецкого и русского 
языка, чтобы в случае необходимости при-
влечь к экспозиции внимание иностранцев, 
начала записывать на бумажке и держать 
в кармане фразы на литовском, потому что 
туристов оттуда больше всего. 

«O, совсем другой эффект, когда шалопа-
ям из соседних государств на их языке гово-
рю: «Экспонаты руками трогать нель-зя!» 

Хелги довольна, что после подобного пред-
упреждения более пространные объясне-
ния не требуются, так как пока что ее запас 
слов на литовском языке этим почти исчер-
пывается. Работа в музее увлекает Хелги 
и потому, что ее отец Роман Хаавамяги 
увлекался старинными и ценными вещами. 
Благодаря этому его увлечению в Хаапсалу 
в свое время был создан музей, который в 
обновленном виде существует и сегодня. 
Отец, почетный гражданин города Хаапсалу, 
уже давно ушел из жизни, однако на улицах 
города и на берегу морского залива все еще 
можно встретить его работы – скульптуры из 
сааремского доломита, барельефы, декоры, 
а также картины. По предложению местной 
общественности, в том числе, детей и вну-
ков Романа, в Хаапсалу начали приводить в 
порядок его работы. Вместо пострадавших 
от времени произведений по сохранившимся 
эскизам изготавливаются копии. Искусству 
Романа Хаавамяги посвящались выставки и 
чтения. На них приглашают и Хелги, она всег-
да старается посетить мероприятия. Среди 
туристов наиболее известной работой отца 
Хелги, вероятно, является изготовленная из 
сааремского камня скамья с барельефом 
Петра Чайковского, так как легенда гласит, 
что именно в Хаапсалу всемирно известный 
композитор написал свою 6-ю симфонию, 
использовав в ней мотив эстонской народ-
ной песни «Kallis Mari». Первые ноты мело-
дии высечены на скамье, и, к радости тури-
стов, при помощи специального инструмента 
можно даже извлечь звук. 

ОТ НЫТЬЯ – К РЕШЕНИЮ
Хотела бы Хелги вернуться на родину, 

переселиться в другой эстонский город или 
край? Она без промедления отвечает «нет». 

«Большую часть жизни я прожила в 
Латвии, здесь родина моих детей, внуков и 
даже одного правнука. Что-то от эстонского 
характера во мне неистребимо, что-то поло-
жительное от латышского считаю приемле-
мым и своим. Время от времени слушаю 
радио или читаю в газетах, что Эстония в 
чем-то обогнала Латвию. Приятно, конечно, 
но сейчас уже думаю: ну почему мы, латы-
ши, не можем собраться? И, знаете, в чем, 
по-моему, разница: латыши во время дис-
куссий или собраний обычно говорят – у нас 
есть такая-то проблема. Эстонцы в похожих 
ситуациях начинают с другого: у нас есть 
предложение, как решить ту или иную про-
блему. От вечного нытья лучше ведь не ста-
новится, правильно или нет, но нужно начи-
нать действовать, а там уж видно будет, что 
получится. Еще одно наблюдение, так ска-
зать, со стороны. Не хочу обидеть всех латы-
шей, но многим не помешает держать спину 
прямее. Понимаю, что зачастую это было 
вопросом выживания народа, тем не менее, 
ну не нужно гнуться под давлением любой 
власти. Потому что трудно потом выпрямить 
спину, даже в тех условиях, когда это можно 
себе позволить. 

Хелги из Хаапсалу 
с латышской серебряной сактой
 Окончание. Начало на 3 стр.

Возле экспозиции, посвященной 100-летнему юбилею отца, в библиотеке Хаапсалу.

Внучка Хелги Каролина с мужем Хариндер 
Пал Сингхом и сыном Эйтеном.
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На мероприятие под таким 
интригующим и полным юмора 
названием вы можете отпра-
виться в пятницу вечером в 
Вентспилсский молодёжный дом 
– на вечер и конкурс караоке. 
Начало с 18.00, и вход бесплат-
ный. Репертуар – по свободно-
му выбору. Конечно, не поющий 
криво участник станет звездой 
вечера, главное – прекрасно про-
вести время вместе и спеть близ-
кие сердцу и самые любимые 
песни! 

Если на вечер пятницы у вас были 
другие планы и желание содержа-
тельно отдохнуть сфокусировано на 
субботу, то день обязательно нужно 
начать с посещения рынка Старого 
города, где пройдёт традиционная 
«Осенняя ярмарка». В широком 
ассортименте – продовольствен-
ные товары, произведённые в кре-
стьянских хозяйствах молочные 
изделия, свежее мясо, копчёности, 
рыба, пирожные, открытые пироги, 
местные фрукты и овощи и многое, 
многое другого.  Широкий выбор 
изделий местных производителей, 
мёд, луковиц цветов, декоративных 
кустов, саженцев плодовых деревь-
ев. День очень подходит для того, 
чтобы еще успеть сделать запасы 
на зимние месяцы.  Хозяева рынка 
планируют, что в ярмарке примут 
участие более 200 торговцев, боль-
шая часть и из других краёв, и даже 
из Литвы. На рынке Старого горо-
да у часовой башни с карильон-
ными часами торговцев, посетите-
лей и гостей города будут развле-
кать, порадуют и создадут хоро-
шее настроение местные музыкан-
ты «Три сениора». В ярмарке также 
примут участие молодёжь и дети 
Вентспилсского дома творчества с 
художественными, ремесленными 
и музыкальными работами. И всё 
это уже с восьми часов утра и до 
трёх часов пополудни.   

Находящийся там же, недалеко, 
Дом ремёсел также приглашает в 
гости в субботу, где с12 до 14 часов 
будет работать творческие мастер-
ские мыловарения. Итак, в Доме 
ремёсел будут изготавливать мыло 
из прозрачной мыльной основы, и 
каждый сможет сделать для себя 
душистое мыло, которое даст вам 
ощущение тепла и уюта. Делать 
мыло своими руками несложно, 
если только соблюдать все основ-
ные правила изготовления.  

Близится к завершению 
месяц Дней русской культуры в 
Вентспилсе, который был наполнен 
разнообразными мероприятиями 
– концертами, лекциями, выстав-
ками, спортивными соревновани-
ями, мастер-классами, творчески-
ми мастерскими, в рамках Дней 
русской культуры прошёл также 
детско-юношеский фольклорный 
фестиваль «Осенины». В заклю-
чение, в субботу, в 17.00 состоит-
ся последний заключительный кон-
церт «Течение времени…», в кото-
ром примут участие вентспилсские 
коллективы – хор «Славяне», фоль-
клорный ансамбль «Здравица», 
коллектив Юлии Смирновой, 
оркестр народных инструментов 
средней школы № 3 «Калинка». 
Будут также гости из Риги. Русские 
народные песни и танцы, инстру-
ментальные музыкальные произве-
дения и хоровые песни, народные 
песни в современной обработке. 
Всё это вы услышите на заключи-
тельном концерте. 

Кто 
споёт 
кривее?В нашем городе не много мест, за 

вехами развития которых можно 
проследить так же, как за исто-
рией человеческой жизни, запе-
чатленной в семейном альбо-
ме. Однако Большая площадь 
(Лиелайс лаукумс) – приятное 
исключение. Вероятно, потому, 
что она находится сравнительно 
далеко от исторического центра 
города, в течение многих столе-
тий горожане использовали ее как 
пастбища, может быть, место, где 
располагались сады и огороды. 

История Большой площади

В XIX веке, когда зажиточные вент-
спилчане по примеру светского 
общества других городов начали 
строить для себя дома за чертой 
города – дачи, или поместьица, где 

в теплое время года можно было наслаждать-
ся «кофием» или пуншем в тени деревьев, на 
окраине нынешней Большой площади, со сто-
роны улицы Кулдигас, было построено поме-
стье Пухерта. Нужно отметить, что проспекта 
Лиелайс тогда еще не было. Как мы видим на 
изображении начала XX века, главное здание 
обрамлено как лиственными деревьями, так и 
характерными для Вентспилса соснами. Вход 
украшен колоннами, между которыми раз-
мещены саженцы растений, в характерных 
для южных стран, больших горшках. Имеется 
также большой балкон, а во дворе – пергола 
с вьющимися растениями. 

ДЕТСКИЕ ПРАЗДНИКИ, СПОРТИВНАЯ 
ПЛОЩАДКА И ДРУГИЕ РАЗВЛЕЧЕНИЯ 

Поместье Пухерта в газетах того времени 
упоминалось как популярное место развле-
чений – своего рода ресторанчик, который в 
народе прозвали «возле зеленых столбов», 
видимо, из-за больших колонн, хотя они 
были белыми.

Напротив поместья Пухерта находилась 
«Villa Langberg», которая позднее перешла 
во владение евангелическо-лютеранской 
общины и стала местом жительства свя-
щенника и директора Государственной сред-
ней школы, позднее – гимназии Теодора 
Гринберга (здание сохранилось до наших 
дней). Т. Гринбергс очень любил детей; его 
забота о них проявлялась различными спо-
собами, и одним из них были детские празд-
ники, которые устраивали священник и руко-
водимое им Общество друзей юности в саду 
поместья Пухерта – с песнями, играми, уго-
щением и маленькими подарками. Здесь в 
1913 году было организовано и совместное 
празднование Янова дня для вентспилчан. 

Рядом с поместьем в начале ХХ века была 
создана спортивная площадка, которая при-
надлежала Вентспилсскому отделению спор-
тивного общества «Union». Одним из самых 
активных спортсменов в Вентспилсе был 
Карлис Кампарс, по предложению которого 
на краю площадки был сделан велотрек, или, 
как его тогда называли, велодром. Те читате-
ли, которые помнят местность, на которой 
расположена Большая площадь, еще «до 
памятника Ленину», думается, вспомнят низ-
кий, продолговатый холм, через который 
вела тропинка, соединявшая улицы Кулдигас 
и Ганибу (в то время Ленина и Маркса). Этот 
холм остался от насыпи для велотрека, кото-
рый был разрушен во время Первой миро-
вой войны. Видимо, и поместье Пухерта не 
пережило войну, поскольку в послевоенных 
газетах оно не упоминается. 

«ДОМ ТРЕХ ДОЧЕК», КАЧЕЛИ-ЛОДОЧКИ  
И ЛОШАДКИ-КАЧАЛКИ

В период между войнами на окраине 
улицы Кулдигас построили очень своеобраз-
ное деревянное жилое здание – состоя-
щее из трех частей, с двумя округлыми 
крышами по краям и шпилем посередине. 
Вентспилчане называли его и «вагончика-
ми», и «домом трех дочек». В конце тридца-
тых годов, когда уже был обозначен и в неко-
торой мере застроен проспект Лиелайс, в 
конце нынешней Большой площади, между 

улицами Ганибу, Кулдигас и проспектом, пла-
ном было предусмотрено место для детской 
игровой площадки, сообщают газеты того 
времени. И после Второй мировой войны 
там находилась детская игровая площадка, 
любимая, по крайней мере, двумя поколени-
ями вентспилчан. Она была огорожена низ-
ким белым крашеным забором и украшена 
прекрасной цветочной клумбой. На детской 
площадке были качели-лодочки и лошад-
ки-качалки, карусель и брусья для гимна-
стических упражнений. На краю аллеи была 
установлена крашеная скульптура из гипса – 
мишка с горшочком меда, также рядом с пло-
щадкой продавались лимонады, был киоск с 
мороженым… 

САМАЯ БОЛЬШАЯ ПЛОЩАДЬ 
ЛЕНИНА И ПАМЯТНИК 

Замечательной детской площадке и «дому 
трех дочек» пришел конец, когда город-
ские власти того времени решили устроить 
самую большую площадь Ленина и уста-
новить самый высокий памятник Ленину в 
Латвийской ССР. Территорию разровняли, 
покрыли тяжелыми бетонными плитами, воз-
двигли 21-метровый памятник, посадили 
скромные зеленые насаждения и… сделали 
бассейн с фонтанами. Говорят, что фонта-
ны действовали только три раза – во время 
открытия памятника в октябрьские праздни-
ки 1975 года, на майские праздники в сле-
дующем году и еще когда-то, а потом были 
совсем забыты. Чтобы под сенью «вели-
кого вождя» не произошло несчастье, бас-
сейн засыпали и сверху посадили растения. 
Воздвигнутый навечно бронзовый Ленин взи-
рал на Вентспилс с высоты всего каких-то 
шестнадцать лет… Пришла Атмода, и у под-
ножья памятнику латышские мужчины сжи-
гали свои советские военные билеты, хоры 
пели свободолюбивые песни, а «вождя» 
закрыл собой лес красно-бело-красных фла-
гов; в воскресенье в августе 1991 года зако-
номерным завершением такой волнующей и 

богатой на политические события недели, которой 
не было с конца Второй мировой войны, стал снос 
памятника. Под радостные возгласы его увезли и 
отправили на свалку истории. 

В начале ХХI века Большая площадь обре-
ла новый профиль – довольно необычный «кур-
ган», обсаженный цветами, и авангардный фонтан. 
Сейчас на краю площади строится новая музыкаль-
ная средняя школа и концертный зал – здание, кото-
рое некоторые уже сравнивают с Сиднейским опер-
ным театром. 

Поместье Пухерта в начале ХХ в.

Открытие памятника Ленину в ноябре 1975 года

...и снос в августе 1991 года.
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В больницу вложат 10,21 млн евро 
В течение пяти лет в развитие Северо-
Курземской региональной больницы пла-
нируется вложить 10,21 миллионов евро. 
Планируется расширение лаборатории и 
приёмного отделения Вентспилсской боль-
ницы, перестройка операционного блока, 
а также обновление нескольких отделений 
больницы. Значительно расширят отделение 
реабилитации, дальнейшее развития полу-
чат и услуги медицинской реабилитации, 
особенно в дневном стационаре. 

Победа команды Высшей школы 
Студенты программы «Электроника и инже-
нерные науки» Вентспилсской высшей школы 
(ВВШ) с проектом «IRBE-3» заняли первое 
место в номинации как лучший дизайн на 
международных соревнованиях метеоро-
логических баллонов «Global Space Balloon 
Challange». 17 августа метеозонд поднял-
ся с территории Вентспилсского аэропорта. 
Баллон совершил полёт в течение неполных 
двух часов и лопнул на высоте 14 км, однако 
зонд нашли и получили как видео и фотогра-
фии полёта, так и сенсорные данные.  

Дума покупает 4-комнатные 
квартиры
Вентспилсская городская дума публично 
высказала адресованное вентспилчанам 
предложение – продать самоуправлению 
четырехкомнатные квартиры. Квартира долж-
на быть закреплена в Земельной книге, без 
обременений и пригодная для жилья, а также 
без долгов за обслуживание и по коммуналь-
ным платежам. Вентспилчане, которые хотят 
продать принадлежащие им большие кварти-
ры, могут это сделать до 20 октября.   

Будет сделан самый большой ремонт 
за всю историю Южного мола 
Управление Вентспилсского свободного 
порта объявило открытый конкурс на право 
произвести обновление Южного мола порта. 
Работы могут начаться в ноябре этого года и 
продлиться до середины следующего года. 
Самые существенные запланированные 
работы – это пополнение количества тетра-
под, обновление покрытия, ремонт фасадов 
и установка нового освещения на протяже-
нии всего мола.   

Пришло время вычистить канавы!
На прилегающих территориях домов мно-
гих вентспилчан, непосредственно у заборов 
растут яблони и другие деревья, листья и 
плоды которых опадают прямо в желоб кана-
вы, создавая уплотнения и не позволяя воде 
свободно течь. «Коммунальное управление» 
просит жителей очистить желоба канав при-
усадебных территорий от листьев и яблок, 
чтобы не создавать угрозу наводнений.  

Дни немецкого языка  
и в Вентспилсе 
С 17 по 19 октября по всей Латвии впервые 
пройдут организуемые Институтом Гёте Дни 
немецкого языка в Латвии, в которые актив-
но включилась и Вентспилсская Высшая 
школа. 18 октября, в 11.30, в 104 аудито-
рии ВВШ пройдет День немецкого языка 
для старшеклассников, а в 13.00 в библио-
теке высшей школы состоится мероприятие, 
посвященное памяти известного немецкого 
писателя Гюнтера Грасса.  

В порту поймали находящегося в 
розыске мужчину
Сотрудники Государственной пограничной 
охраны задержали в Вентспилсском порту 
мужчину – гражданина Латвии, который 
находился в розыске полиции. Это случи-
лось в конце прошлой недели.  

Свободные места в кружках 
Вентспилсского дигитального центра 
И хотя учебный год идёт уже полным 
ходом, в кружках образования по интере-
сам Дигитального центра есть ещё свобод-
ные места. Места есть в кружках для знато-
ков современных технологий, в лаборатории 
дигитальной инженерии, в кружках дигиталь-
ного домоводства, основ дигитальной фото-
графии и видео, робототехнике, админи-
стрировании компьютерных систем, основ 
программирования.

В ВЕНТСПИЛСЕ

МНЕНИЕ

У этих «кого-то», из-за  
безответственности 
которых погиб маленький 
Томас, есть конкретные 
имена и фамилии

Aйвис Ландманис 
Депутат Вентспилсской думы 

С 2007 года я занимаюсь в Вентспилсе орга-
низацией детской и юношеской хоккейной 
жизни, поэтому о проблемах в области дет-
ско-юношеского спорта знаю не понаслышке.  
Виновата установленная самоуправлением 
система – строить, возводить, оборудовать, 
абсолютно игнорируя, экономя на безопас-
ности потребителя, содержательном обе-
спечении предложения. В 2007 году, когда 
мы с коллегами переняли руководство хок-
кейным клубом «Venta–2002», мы были 
очень удивлены: почему самоуправление 

не заботит, насколько качественно и безо-
пасно на построенных им спортивных базах 
проводится работа с детьми и юношеством? 
Конечно, ежегодно мы пытаемся самоуправ-
лению обосновать требование обеспечить 
детские группы адекватным числом трене-
ров и спортивных специалистов (физиотера-
певтов) и оплатить эти расходы. Также каж-
дый год просим самоуправление обратить 
внимание на разностороннюю физическую 
подготовку, профилактические мероприятия 
с участием физиотерапевтов, обеспечение 
услуг транспорта в соответствии с детски-
ми нуждами. К сожалению, в течение десяти 
лет в решении этих проблем мы движемся 
со скоростью улитки. Лишь в этом году нам 
удалось убедить должностных лиц само-
управления, что оно должно обеспечить 
перевозку детей на соревнования и обратно 
рейсовыми автобусами «Ventspils Reiss». До 
сих пор самоуправление до конца не поня-
ло, что в детско-юношеских группах должно 
быть, по крайней мере, по одному тренеру 
на десять детей, что хоккейную команду на 
соревнования и обратно должны сопрово-

ждать как минимум два тренера. Что касает-
ся физиотерапии, профилактических меро-
приятий для юных спортсменов, тут мы в 
Вентспилсе вообще находимся в каменном 
веке. 
Виновата система, которую поддержива-
ют носители конкретных имен и фамилий. 
Виновников этой трагедии следует искать 
среди руководства Вентспилсской город-
ской думы. В любом случае, я считаю, что 
руководству думы нужно будет представить 
публичную оценку своей роли в произошед-
шем и взять на себя ответственность. 
Поскольку руководство думы молчит, мы, 
депутаты Вентспилсской думы Айвис 
Ландманис, Гиртс Валдис Кристовскис, Даце 
Корна и Иварс Ландманис, приняли реше-
ние просить председателя Вентспилсской 
городской думы созвать внеочередное засе-
дание Вентспилсской городской думы, чтобы 
выслушать ответственных должностных лиц, 
принять решение об углубленной оценке 
произошедшего, в том числе, проанализиро-
вать несовершенства системы, которые при-
вели к трагическим последствиям. 

Всего полтора месяца назад олимпийский центр «Ventspils» объявлял, что в Вентспилсском парке водных 
приключений – обучающая программа для спортивных специалистов, в которую, помимо прочих, была 
включена и такая тема, как «Безопасность на воде: в бассейне; в открытом водоеме». Сейчас же оказыва-
ется, что на эту самую безопасность в Парке водных приключений смотрели весьма своеобразно. Иначе 
ни один здравомыслящий руководитель не позволил бы одному-единственному тренеру, который, как ока-
залось, сам является руководителем спортивной школы «Spars», вести занятия у 15 ребятишек в возрасте 
до семи лет. 

Занятие по плаванию, 
которое шокировало Латвию

T рагедия в Вентспилсском парке 
водных приключений потрясла 
всю Латвию. Родители привели 
своего маленького, четырехлет-
него ребенка на второе в его 

жизни занятие по плаванию в бассейн, где 
малыш на глазах у тренера и четырнадцати 
детей утонул. После трагедии отец мальчика 
Каспарс рассказал каналам TV3 и LNT: «Там 
ребенка ведешь вниз, до бассейна, дожида-
ешься тренера, затем все родители отправ-
ляются наверх, на второй этаж, откуда бас-
сейн уже не видно. Там витрина, которая 
закрыта жалюзи. Поэтому получается, что 15 
детей остаются с одним тренером». Ранее 
ему пояснили, что окна закрываются жалюзи 
для того, чтобы дети не отвлекались и могли 
лучше концентрироваться на тренировках. К 
сожалению, в данном случае это обстоятель-
ство не позволило окружающим своевремен-
но заметить, что происходит. «Через неболь-
шие щели в жалюзи можно кое-что увидеть. У 
жены возникли неприятные подозрения из-за 
того, что сына было не видно. Она сбежала 
вниз, тогда все это уже произошло, – рас-
сказывает отец ребенка. – Мальчик вроде 
бы пошел в туалет, но… когда возвращался, 
то перепутал стороны бассейна. Он с одной 
стороны мельче, а с другой – глубже. Может 
быть, он ступил в ту самую глубокую часть…» 
Согласно версии, которая рассматривается 
на сегодняшний день, тренер Виктор Зуев 
в это время находился в бассейне спиной к 
более глубокой части бассейна. То, что Томас 
находится под водой, заметила четырехлет-
няя девочка, которая тоже была на занятии… 

У ПОПУСТИТЕЛЬСТВА И 
БЕЗОТВЕТСТВЕННОСТИ ЕСТЬ 
ИМЕНА И ФАМИЛИИ

Трагедию расследует Государственная 
полиция, Вентспилсская дума также соз-
дала комиссию самоуправления для оцен-
ки произошедшего, и тем не менее, хочет-
ся спросить, не нужно ли в первую очередь 
оценить ответственность за случившуюся 
трагедию олимпийского центра «Ventspils», 
спортивной школы «Spars», руководства 
Вентспилсского спортивного управления, 
Комиссии самоуправления по спорту, эко-
номике и бюджету, думского руководства 
(председателя, его заместителей, исполни-
тельного директора), а также Министерства 
образования и науки и Латвийского олимпий-

ского комитета? Ведь кто-то же официально 
согласился с тем, что пятнадцать малышей 
обучает плаванию всего один тренер, кто-то 
принял решение о том, что в малом помеще-
нии плавательного бассейна вместе с трене-
ром не было, по крайней мере, еще одного 
взрослого человека! Кто-то принял решение 
о расширении инфраструктуры, одновремен-
но приняв решение, которое не предполага-
ло адекватной содержательной составляю-
щей в этих зданиях! Возможно, это прозвучит 
жестко, но у этих «кого-то», из-за безответ-
ственности которых погиб маленький Томас, 
есть конкретные имена и фамилии. Скорее 
всего, эти «кто-то» выйдут сухими из воды, 
а отвечать за все будет лишь Виктор Зуев. 
Но кто возьмет на себя ответственность за 
то, что только после трагедии ОЦ «Ventspils» 
принял решение дополнительно принять на 
работу инструкторов по обучению плава-
нию, а также обеспечить видеонаблюдение 
на вентспилсских спортивных базах? Только 
после трагической гибели четырехлетнего 
Томаса исполнительный директор самоу-
правления Алдис Абеле признал, что и в 
малом бассейне должны были бы находить-
ся двое взрослых, которые наблюдают за 
происходящим. К сожалению, Виктор Зуев в 
этот день работал с детьми один, к тому же, 
занятия по плаванию он проводил, находясь 
в воде, откуда, по сути, невозможно увидеть 
все происходящее в бассейне. По мнению 
нескольких специалистов в данной сфере, 
это вряд ли свидетельствует о высоком про-
фессионализме тренера – лишь находясь 

на краю бассейна, он мог бы увидеть все 
происходящее. По неофициальной инфор-
мации, виной тому – желание сэкономить: 
зачем платить еще одному взрослому, если 
эту позицию легкой рукой можно вычеркнуть 
из сметы! О том, что экономия принесла свои 
плоды, свидетельствует годовой отчет ООО 
«Олимпийский центр „Ventspils”» за 2016 
год. Если в 2015 году доходы Парка водных 
приключений составляли 465 537 eвро, то в 
2016 году – уже 504 988 eвро. К сожалению, 
недавняя трагедия говорит о том, что эконо-
мия на безопасности всегда приводит только 
к негативному балансу, который невозможно 
восполнить…

ПОЯСНЕНИЯ ДОЛЖНОСТНЫХ ЛИЦ, 
КОТОРЫЕ НИ О ЧЕМ НЕ ГОВОРЯТ

После трагедии должностные лица чистят 
перышки и открещиваются от ответственно-
сти. Исполнительный директор самоуправ-
ления Алдис Абеле вскоре после произо-
шедшего указал, что инструктаж перед тре-
нировкой прошел, все происходило соглас-
но правилам, и в данный момент неясно, 
почему произошло несчастье. Управляющий 
Вентспилсским парком водных приключений 
Марис Миллерс на вопрос, почему не соблю-
дался так называемый принцип четырех глаз 
(по меньшей мере, двое взрослых на заня-
тии), пояснил, что до сих пор этот прин-
цип соблюдался лишь в большом бассей-
не, «бассейны значительно отличаются по 
размерам, глубине и числу людей, которые 
одновременно находятся в бассейне. Малый 



№. 32 (32)  13 октября 2017 года В фокусе  /  5

МНЕНИЯ

бассейн в свободное время утром исполь-
зуется отдыхающими, например, пожилыми 
людьми, а вечером в нем проходят заня-
тия – не только для маленьких детей, но 
и для мамочек с грудными малышами и 
беременных женщин. Малый бассейн также 
подходит для людей с нарушениями двига-
тельной функции. В свою очередь, в боль-
шой бассейн приходят группы школьников, 
и там всегда дежурит еще один спасатель, 
который, помимо учителя, присматривает 
за пловцами, таким образом, обеспечивает-
ся принцип четырех глаз. Понятно ли вам, 
уважаемые читатели, из этого объяснения, 
почему за детьми дошкольного возраста не 
должны смотреть двое взрослых? Нам – нет. 
Невнятным объяснением выделился и пред-
седатель правления ОЦ «Ventspils» Улдис 
Бойтманис, который сообщил, что тренер, 
проводивший злополучную тренировку, опыт-
ный, знающий, с большим стажем спасателя. 
Он заявил: «Проверены рабочие договоры, 
профессиональные сертификаты. Прибыла 
и строительная инспекция, которая призна-
ла, что с технической точки зрения бассейн 
в порядке». Заметьте, ни один из господ так 
и не пояснил, почему на пятнадцать малень-
ких, подвижных, шаловливых детей – всего 
один тренер. Также нет ответа на вопрос, 
почему в данных обстоятельствах нужно 
было комплектовать такую большую груп-
пу. Тем более, после того, как сравнительно 
недавно аналогичная трагедия произошла в 
соседней Литве, где во время занятия в бас-
сейне утонул семилетний мальчик. К сожа-
лению, «город, дружественный для ребен-
ка» этот горьких опыт соседей не заметил и 
не принял во внимание. После случившегося 
сообщалось, что будет проведен аудит всех 
обучающих услуг ОЦ «Ventspils» – проверка 
соответствия квалификации инструкторов, 
а также будет разработан план действий по 
улучшению безопасности в объектах Парка 
водных приключений. И снова хочется спро-
сить: нужно было дождаться необратимого, 
чтобы заняться само собой разумеющими-
ся вещами? 

ТРЕНЕР С СЕРТИФИКАТОМ ИЛИ БЕЗ?
По словам господина Бойтманиса, про-

верены профессиональные сертификаты. 
Однако и этот вопрос кажется весьма спор-
ным. Требование о том, что всем, кто про-
водит спортивные тренировки (занятия) и 
организованные спортивные мероприятия, 
в Латвии необходим тренерский сертификат, 
определяет Закон о спорте. Порядок полу-
чения тренерского сертификата определяют 
правила КМ N 77 «Правила о порядке сер-
тификации спортивных специалистов и тре-
бованиях, установленных для спортивных 
специалистов», в которых определено, что 

лицам, которые проводят спортивные трени-
ровки (занятия) или ведут образовательную 
или методическую работу в области спор-
та, а также лицам, которые оказывают под-
держку тем, кто посещает спортивные тре-
нировки (занятия) или осваивает спортив-
ную образовательную программу професси-
онального направления, необходим серти-
фикат, за исключением спортивных специа-
листов, которые получили диплом о высшем 
педагогическом образовании по программе 
спортивного обучения. Виктор Зуев, кото-
рый в тот злополучный день проводил заня-
тие, в 2002 году в Латвийской академии 
спортивной педагогики получил квалифика-
цию тренера по гребле. Однако по оконча-
нии ВУЗа спортивные специалисты любой 
квалификации имеют право без сертифика-
та работать в области спорта, в том числе 
тренером, в течение пяти лет. По истече-
нии пяти лет и эти специалисты должны 
подать в ЛАСП документы на получение сер-
тификата. Проверив регистр тренеров на 
домашней странице ЛАСП, имени Виктора 
Зуева мы не нашли. Также напрашивает-
ся вопрос, действительно ли тренер по гре-
бле, который получил квалификацию пят-
надцать лет назад, является подходящим 
специалистом, чтобы вести занятия по пла-
ванию у дошкольников? Плавание и гре-
бля все же не одно и то же. И этот вопрос в 
первую очередь в компетенции руководства 
ОЦ «Ventspils», Вентспилсского самоуправ-
ления, Министерства образования и науки и 
Латвийского олимпийского комитета (ЛОК). 
Именно руководство ОЦ «Ventspils» и Парка 
водных приключений напрямую ответствен-
ны как за соответствующую квалификацию 
приглашенных для предоставления соответ-
ствующей услуги специалистов, так и за про-
верку необходимых сертификатов. Из ска-
занного господином Бойтманисом следует, 
что, по его мнению, бумаги в порядке. 

СИСТЕМНЫЕ ОШИБКИ 
И ПРОБЛЕМНЫЕ ВОПРОСЫ 

Президент Латвийской федерации пла-
вания Айвар Платонов, говоря о трагедии в 
Вентспилсе, указал на несколько проблем-
ных вопросов, которые уже в ближайшее 
время необходимо строго регламентировать. 
В этой статье мы обозначим лишь некото-
рые из них. Во-первых, недопустимо, что 
4-6-летние дети, которые не умеют плавать, 
находятся в плавательном бассейне, в кото-
ром они не могут стабильно стоять. Для 
обучения детей и занятий подходят ванны. 
Необходимо четко определить требования, 
каково должно быть максимальное число 
детей на одного педагога в группах разного 
возраста и с различной подготовкой. Нужно 
сформулировать четкие требования об обя-

зательном наличии нарукавников/жиле-
тов на протяжении всего занятия в группах 
начального уровня (3-5 лет) и ввести одно-
значный запрет на самостоятельное переме-
щение ребенка по территории плавательного 
бассейна без непосредственного наблюде-
ния взрослого, в том числе, и во время посе-
щения туалета. Если некому сопроводить 
ребенка в туалет, вся группа должна выйти 
из бассейна. Также необходимы обязатель-
ные требования относительно нахождения в 
бассейнах спасателей. 

Хочется согласиться с господином 
Платоновым, что «нигде не определено, в 
каких условиях должно быть обеспечено 
обучение детей дошкольного возраста и уча-
щихся младших классов, не сказано, кому 
разрешается делать это, не оговаривается, 
каким образом и какие требования безопас-
ности необходимо выполнять в плаватель-
ных бассейнах, как необходимо организовать 
деятельность на воде и т.д. Также не уста-
новлено, какое образование должно быть у 
работающих в частном секторе и кто должен 
взять на себя функции контроля». 

К сожалению, в этой сфере четких указа-
ний со стороны государства действительно 
нет. В разных самоуправлениях в бассейнах 
различного статуса у каждого свои правила 
внутреннего распорядка – в том числе, и по 
поводу того, под присмотром скольких взрос-
лых проходят занятия по обучению плава-
нию маленьких детей. 

Процитируем сказанное Марисом 
Миллерсом средствам массовой информа-
ции: «К сожалению, у нас в Латвии все 
происходит после трагических событий – 
может быть, наконец-то будут упорядочены 
нормативные документы, которые касают-
ся именно правил обучения детей плава-
нию, инструктажей – в масштабе Латвии. В 
каждой школе, каждом плавательном бас-
сейне лишь свои правила внутреннего рас-
порядка. Нет общего регламентирующе-
го материала, который устанавливал бы, 
что бассейн должен быть такой-то площа-
ди, такой-то глубины, на столько-то детей. 
Такого закона, к сожалению, нет». Правда, 
здесь можно оппонировать, что существует 
такая вещь, как здравый рассудок. Потому 
что, как бы кому-то ни хотелось, все не 
может решить лишь площадь соответствую-
щего спортивного сооружения, необходимо 
еще качественное содержание, соответству-
ющее лучшим спортивным традициям. 

«Ventspilnieks.lv» обобщил коммента-
рии читателей по поводу трагедии, которые 
можно найти в электронных медиа. Нужно 
сказать, большинство из них не лестны для 
руководства Вентспилсского самоуправле-
ния и олимпийского центра. Многие коммен-
тарии опубликованы в сокращении. 

Рита Приединя:
– Тот, кто составил правила для тренировок 
в бассейне маленьких детей, когда родите-
ли отделены от бассейна и дети остаются 
под наблюдением одного тренера, заслу-
живает тюремного заключения, и надол-
го. Очевидно, у этого человека нет детей, 
составляя правила, он думал лишь о том, 
как поменьше платить тренерам, а не о без-
опасности детей. Это предупреждение тем, 
кто впредь будет составлять подобные пра-
вила: главное – безопасность детей, а не 
экономия на их безопасности. 

Диана Патриция Зара:
– У меня дочка ходит на занятия плаванием 
в UK. Максимальное число детей на одного 
тренера – 6, а также спасатель и места, где 
могут сидеть родители за стеклянной сте-
ной с возможностью в течение пары секунд 
оказаться возле бассейна… 

gaujaVB:
– Впервые прочитав эту печальную новость, 
удивилась, что с целыми 15 (!!!) маленькими 
детьми в таком опасном месте работает 
только 1 человек! Какое-то несчастье рано 
или поздно там должно было произойти. 

Janis Berzins:
– Бойтманис должен был бы сделать толь-
ко один вывод – уйти с должности!!! То же 
относится и ко всем должностным лицам, 
которые каким-либо образом связаны с 
плавательным бассейном. 

Viedoklis: 
– Мне хотелось бы сказать, что Система 
находится здесь же, в Вентспилсской думе 
с приемными часами в каком-нибудь из 
республиканских судов. Бассейн находит-
ся в ведении этого самоуправления и обя-
зательные правила – недоработка думских 
специалистов, так как в каждом самоуправ-
лении есть человек, отвечающий за безо-
пасность. Самое удивительное, что поли-
ция самоуправления усиленно контроли-
рует высоту скошенной травы, насколько 
качественно расчищены улицы, а безопас-
ность – последний вопрос на повестке дня, 
пока что-нибудь не случится. 

Гуна Лалло:
– Кто-то просто хотел сэкономить. Получить 
хорошую премию к Рождеству. Поэтому 
было решено, что в малом бассейне хватит 
и одного тренера. Система. Тем и знаме-
ниты. Повторение трагедии в «Максиме». 
Алчность. Соболезнования родителям. 

Йоланта Поммере:
– В Риге есть бассейны, в которые берут 
максимум 6 детей. А не так много! В этом 
нет вины тренера! 

Вентспилчанка:
– Произошла трагедия, и только тогда руко-
водство бассейна поняло, что система не в 
порядке. Тут уже речь идет не о Латвии, а о 
Вентспилсе. Давно известно, что в плава-
тельном бассейне не самые лучшие усло-
вия как в плане выполнения работы, так и в 
плане помещений. Правда печально. 

Другая вентспилчанка:
– Тут напрашивается срочная смена руко-
водства – начиная сверху, с Бойтманиса, и 
заканчивая администрацией плавательного 
бассейна, беспощадная «чистка» – един-
ственный выход. 

Mīļais ventiņš: 
– Дети не виноваты. Виноваты думские 
дяденьки. Они вчера рассказывали о том, 
что Вентспилс дружествен сениорам, со 
всех сторон лозунги о городе, дружествен-
ном для детей… Разве это не инфантиль-
но-идиотский позитивизм??? Когда начнут 
говорить правду о том, что на самом деле 
происходит в Вентспилсе??? 

Сениор: 
– То, что в штатном расписании ОЦ нет 
двух тренеров для детской группы – меро-
приятие по экономии высшей категории. 
Поди справься один со здоровыми ребя-
тишками, которые хулиганят и дурачат-
ся… Соболезнования родителям жертвы 
экономии…
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п ока Национальное 
объединение боро-
лось за увеличение 
пособия на третье-

го ребенка до 100 евро, новый 
порядок расчет «маминой 
зарплаты», который предло-
жил Минблаг и поддержал 
Сейм, все положительные 
наработки Нацобъединения 
грозит редуцировать до нуля. 

Изменив порядок расче-
та «маминой зарплаты», 
Минблаг рассчитывает сэко-
номить почти полтора мил-
лиона евро, что составляет 
менее 1% от общего объе-
ма выплат пособий. Сейчас 
пособия рассчитываются 
с учетом того, какой была 
средняя зарплата, с которой 
платился социальный налог. 
Эту среднюю зарплату рас-
считывают за 12-месячный 
период, который заканчива-
ется за два месяца до того 
месяца, с которого присваи-
вается пособие. Это означа-
ет, что новый порядок расче-
та может повлиять на семьи, 
в которых малыш родится 
уже в конце октября. 

Родительское пособие 
выплачивается в размере 
60% от этой средней зарпла-
ты, пока ребенок не достиг-
нет одного года, или в раз-
мере 43,75%, пока ребенок 
не достигнет 1,5 лет.  

Поправки предполагают 
со следующего года при рас-
чете пособия учитывать не 
только среднюю зарплату 
лица. Если лицо в течение 
этого периода в 12 меся-
цев находилось в отпуске по 
болезни, декретном отпуске 
или отпуске в связи с рожде-
нием ребенка, отцовском 
отпуске, оплаченном отпуске 
по уходу за ребенком или 
отпуске за свой счет, то за 
этот период отпуска в рас-
четах предлагается исполь-
зовать 40% от установлен-
ной в государстве среднеме-
сячной зарплаты для расче-
та родительского пособия и 
пособия по болезни или 70% 
– для расчета материнского 
или отцовского пособия. 

«Мамина зарплата» уменьшится?
В конце прошлого года депутаты Сейма поддержали предложение Министерства благосо-
стояния об изменениях в расчете «маминой зарплаты». Ожидается, что поправки вступят 
в силу с 1 января следующего года, однако многие молодые мамы бьют тревогу и выска-
зывают пугающие прогнозы – после вступления в силу поправок пособие для прибли-
зительно 90% родителей станет меньше. В то же время один из партнеров по коалиции 
– Национальное объединение в публичном пространстве неустанно борется за меропри-
ятия по улучшению демографии, ему даже удалось добиться того, что на решение демо-
графических вопросов было направлено 28 миллионов евро. 

В результате те, кто в 
течение года и работал, и 
был в отпуске по болезни, 
отпуске по уходу за ребен-
ком, декретном или другом 
отпуске, и затем вновь обра-
щается за пособием, полу-
чат пособие, которое мень-
ше, чем 60% от их зарпла-
ты, если она была выше 
минимальной. 

Изучив социальные посо-
бия после рождения ребен-
ка, будущие родители при-
шли к выводу, что, в соот-
ветствии с новой методикой 
расчета, применение кото-
рой законом предполагает-
ся с 1 января следующе-
го года, по крайней мере, 
для части молодых родите-
лей пособия, которые пред-
назначены для замещения 
доходов во время отпуска 
по уходу за ребенком, ока-
жутся значительно меньше, 
чем сейчас.

Несмотря на то что 
Министерство благососто-
яния, выслушав возраже-
ния родителей и предло-
жения подкомиссии Сейма 
по вопросам демографии, 
в конце лета решило отме-
нить запланированный поря-
док расчета, правитель-
ство тянет с исправлениями 
в поправках к закону, при-
знанных несправедливыми. 
Новые изменения, которы-
ми предполагается отменить 
спорные нормы, согласова-
ны с министерствами юсти-
ции и финансов и дошли до 
Кабинета министров, одна-
ко отмена упомянутых норм 
не проводится в срочном 
порядке. Это, в свою оче-
редь, означает, что прави-
тельство имеет все возмож-
ности, чтобы «замять» такие 
актуальные для молодых 
латвийских семей изменения 
в несправедливых поправ-
ках, и в начале следующего 
года все же могут вступить 
в силу спорные нормы. Тем 
не менее, в правительстве 
доминирует мнение, что вре-
мени для внесения измене-
ний достаточно, и посколь-

ку дополнительные средства 
из бюджета не требуются, 
возражений не должно быть. 
До 12 октября свое мнение 
об отмене поправок должно 
представить Министерство 
финансов, затем решение 
об изменениях будет прини-
мать правительство и Сейм 
в трех чтениях.  

Согласно данным 
Государственного агент-
ства социального страхова-
ния, на сегодняшний день 
в Латвии более 39 000 мно-
годетных семей, 162 000 
семей, в которых растет 
один ребенок, и более 76 
000 семей, в которых воспи-
тываются двое детей. 
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С ЛЮБИМЫМ – ХОТЬ В ВЕНТСПИЛС!
Другой судьбоносный знак Хелги усматри-

вает в том обстоятельстве, что ее мать Алма, 
получив специальность педагога, на какое-то 
время осталась в Риге, получая дополнитель-
но знания по обустройству детского сада. Об 
этом много говорилось в семье, а полученный 
опыт мать позднее использовала, основав пер-
вый садик, которым она и руководила, в своем 
родном городе Хаапсалу. По стопам матери 
решила пойти и дочь. В педагогическом учеб-
ном заведении она узнала, что гимном класса 
является… латышская песня «Ventas krastos», 
исполняемая по-эстонски. Что же удивлять-
ся, что через несколько лет, когда энергичная 
девушка уже работала в Таллинском порту, 
выполняя там и обязанности спортивного орга-
низатора, случай свел ее с вентспилчанином, 
тренером по волейболу Айваром, который 
вместе со своей командой приехал на спар-
такиаду портовых работников. Дальше – как 
и полагается в молодости: уютный Таллин без 
сомнений был оставлен, она перебралась в 
тогда совершенно запущенный Вентспилс, так 
как здесь жил любимый человек. 

Хелги из Хаапсалу 
с латышской серебряной сактой
Смотритель Вентспилсского 
музея, эстонка и гражданка 
Эстонии Хелги Даубаре 
не суеверна, но она не 
сомневается, что ее судьбой 
до сих пор управляли какие-то 
высшие силы. Она уверена, 
что именно они привели ее из 
Западной Эстонии, курортного 
и портового города 
Хаапсалу, в Латвию. Для 
Хелги всегда необъяснимой 
притягательной силой 
обладала кованая сакта из 
Латвии, которую отец в 1932 
году купил в Риге и подарил 
своей жене, матери Хелги. 
«Тогда меня еще не было, а 
позднее, сколько себя помню, 
я хотела такую себе. Когда 
мне исполнилось десять лет, 
мама отдала мне сакту. С 
того времени я это простое 
украшение – рельефное 
восходящее солнце, лодка и 
дуб – в прямом смысле слова 
снимаю только когда иду 
спать», – Хелги поглаживает 
матовое серебро любимого 
украшения.

«Рядом с ним я была согласна на 
все, грустно было лишь из-за того, что в 
Вентспилсе почти не было таких привычных 
для Эстонии кафе», – вспоминает романтич-
ные годы Хелги. 

Эстонские рыбаки и моряки в то время в 
Вентспилсе не были редкостью. Другое дело 
– эстонка, можно сказать, единственная в 
городе, да еще такая, которая «прибрала» 
красавца Айвара, местного сердцееда. 

«Бывало, женщины на меня показыва-
ли пальцем, даже обзывали. Нервы у меня 
крепкие, я старалась смотреть на ситуацию 
с юмором. Рядом с Айваром все остальное 
казалось такой мелочью…» – без горечи 
вспоминает эти первые годы Хелги. 

ЯЗЫКУ ОБУЧАЛИ ДЕТСАДОВЦЫ 
Чувствовать себя одиноко не давали 

оставшиеся в Эстонии братья, прежние дру-
зья и соседи, к которым всегда можно было 
съездить поговорить, вспоминает Хелги. К 
тому же, вскоре с небольшой разницей на 
свет появились двое сыновей. 

«Айвар согласился, чтобы мы дали им 

эстонские имена – старший Олави, младший 
Томас, не добавляя латышских окончаний. 
Никаких проблем ни в латышской школе, ни 
в дальнейшей жизни у мальчиков из-за этого 
не было», – вспоминает Хелги. В этом отно-
шении она отдает должное терпимости латы-
шей, поскольку из-за незнания языка понача-
лу ей не пришлось пережить унижений или 
обид в коллективе детского сада, где она 
начала работать воспитательницей, когда 
переехала в Вентспилс. 

«С детства, кроме родного эстонского, хоть 
и не безупречно, я знаю русский и немецкий 
языки. Немецкий у меня – от родителей, из 
книжек с картинками, а больше всего я пере-
няла его, когда слышала речь немецких сол-
дат во время войны. Неподалеку находился 
военный штаб, меня угощали конфетами и 
печеньем, говорили что-то простое на своем 
языке, наверное, вспоминали своих детей, 
оставленных дома. 

А в детском саду попалась смешанная 
русско-латышская группа. Что делать? 
Коллеги на латышском языке продиктовали 
мне самые популярные команды, которые 

я написала на плотной бумаге и держала в 
кармане: «пойдемте гулять», «пожалуйста, 
все на обед», «пора идти спать» – и тому 
подобное я читала по бумажке. Детям было 
велено исправлять меня, если я говорила 
неправильно. С каким увлечением они дела-
ли это, мы могли вместе посмеяться! Среди 
них был и будущий олимпийский чемпион 
в метании копья Дайнис Кула. Нравилось 
ли ему уже тогда что-нибудь бросать, я не 
помню… В результате я уже через пару 
недель довольно сносно говорила по-ла-
тышски, не потратив на обучение ни сантима 
государственных или собственных денег, как 
это практикуется сейчас. Поэтому я считаю 
леностью души или шовинистским высоко-
мерием причитания представителей других 
национальностей, которые только кричат, 
что им требуется финансируемое государ-
ством или ЕС обучение. Если есть желание, 
это может сделать каждый самостоятельно. 
Если есть желание! Может быть, известная 
роль здесь принадлежит и генам – моя мать, 

С мужем Северином, сыновьями  
и дочерью Ульрикой.

Вместе с мамой в Хаапсалу, Хелги  
два годика. Задорные эстонцы. Хелги, трое ее детей и трое внуков танцуют в центре Вентспилса.
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К то бы сомневался, что какая-то часть людей не просто 
легковерны, а даже, так сказать, агрессивно легковер-
ны. Во-первых, они имеют обыкновение верить всему, 

что говорится с высоких трибун. Во-вторых, с пеной у рта 
защищают этих вымышленных «трибунов правды», которые 
во всех грехах обычно обвиняют местных недоброжелателей, 
заграничных шпионов, масонов, «сороситов» и других таких 
же мистических товарищей или господ. За примерами далеко 
ходить не нужно. Как в глобальном масштабе, так и в масшта-
бе своей страны и города. 

В публичном пространстве уже аксиомой стало выражение: 
«Чем больше ложь, тем скорее в нее поверят». А как иначе? 
В конце концов, человеку «с улицы», который привык в основ-
ном говорить правду и, во всяком случае, сознательно «не 
вешать лапшу на уши» другим людям, кажется: ну нельзя же 
так врать. И если уж «нельзя так врать», значит, понятно, что, 
видимо, говорят правду. Если говорить о «высоких и глобаль-
ных этажах», то все же знают, откуда и кто эти «зеленые чело-
вечки» в Донбассе и Крыму. Но нет, фюрер соседнего госу-
дарства утверждает: это не мы, так как просто не мы. И часть 
легковерных думает: не может же такой значимый человек, 
как президент Путин, так бессовестно врать? Значит, говорит 
правду. Если спуститься на пару этажей ниже, то наш местный 
парламентарий Ингуна Судраба, глядя честными глазами, так 
же уверенно заявляет, что комиссия по расследованию «дела 
олигархов» из чисто профессиональных соображений при-
влекает «экспертов», которые прямо или косвенно связаны с 
самими олигархами или публично высказывают весьма инте-
ресные суждения о расследуемом деле. И, конечно, госпожа 
Судраба никогда не отправлялась на встречу с влиятельными 
людьми из России… Те фотографии, на которых изображена 
госпожа Судраба? Нет-нет, это «не я». Ах, там были другие 
люди, которые видели? Нет-нет, они заблуждаются или гово-
рят откровенную неправду… И люди думают: как же такая 
честная и уважаемая дама, как госпожа Судраба, позволяет 
себе так бессовестно врать? Наверное, не врет, а в скандале 
виноваты исключительно завистники. А может быть, коррум-
панты, получившие чемоданчики с евро, долларами или рос-
сийскими рублями. 

Врать можно и более изысканно. И намного более элегант-
но можно не говорить правды. Этот прием не чужд и влиятель-
ным лицам нашего приморского города. И поэтому совершен-
но очевидно, что злобные «сороситы», продажные журнали-
сты, цепные псы ненавистников города или, возможно, подку-
пленный суд не дают нам жить. И есть люди, которые верят в 
это настолько сильно, что готовы устраивать демонстрации и 
организовывать фан-клубы, которые с цветами ожидают свое-
го героя у зала суда (ведь понятно, что такой хороший и поря-
дочный хозяин просто не может врать или не говорить правды, 
просто замещая ее резонированием о военной силе противни-
ка). В этом случае даже несущественно, что нет простейших 
ответов на простейшие вопросы, а в качестве ответа – лишь 
указание на злопыхателей (сокращенный список злопыхате-
лей – смотреть на предыдущем предложении). 

Скептики возразят: разве только у нас распространена ложь 
и полуправда, болезненное стремление не говорить правды. 
Так происходит везде, скажут они. Конечно-конечно, желание 
власть имущих, политиков и сильных мира сего (как официаль-
ных, так и стоящих за спинами других) свои карманы напол-
нять на деле, а самопрославлением заниматься на словах 
– старо как мир. По крайней мере, с тех времен, как человек 
стал ходить на двух ногах и выбрался из пещеры, чтобы объ-
единиться в племена, народы и нации. Как говорится, краси-
во жить не запретишь. И, по сути, запрещать не нужно. Нужно 
лишь, чтобы было больше людей, которые могли бы критиче-
ски, рационально взглянуть на происходящее, чтобы отделить 
зерна от плевел. Людей, которые захотели бы на фоне общей 
демагогии и блефа выделить нужное, полезное, настоящее. 

Хотелось бы верить, что таких людей становится все боль-
ше. Как в Вентспилсе, так и в Латвии. Другое дело, что при-
вычки менять очень сложно. Как людям «с улицы», так и тем, 
кто рвется к власти. Ведь существующая система работает. И 
хотя она никому не нравится, но все же работает. И даже те, 
кто в какой-то момент казались белыми и пушистыми, в этой 
системе могут запятнаться. Поэтому вопрос – где взять насто-
ящих лидеров – остается открытым.   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

Чем больше ложь, тем 
скорее в нее поверят...

4, 5 стр. 

Ожидает ли Латвию 
демографическая катастрофа?
Информация, опубликованная Центральным статистическим управлением, дает повод для беспо-
койства – число жителей в Латвии продолжает сокращаться. С начала 2010 года оно сократилось на 
170 тысяч. Это больше, чем общее число жителей четырех городов, по числу жителей равноценных 
Вентспилсу. Если такая тенденция сохранится, то достаточно скоро Латвия станет страной пожилых 
людей, а людей работоспособного возраста, которые, в соответствии с принципом солидарности 
поколений, будут зарабатывать деньги для их пенсий, будет катастрофически не хватать. 

В начале этого года в Латвии насчитывался 1 мил-
лион 950 тысяч жителей, к тому же, с 1991 года 
естественный прирост жителей в стране – нега-
тивный, а число умерших все еще превышает 
число родившихся. За последние двадцать лет 

(с начала 1996 года до начала 2016 года) в Латвии стало на 
полмиллиона (500,6 тысячи) жителей меньше. 

Основная причина сокращения числа жителей – мигра-
ция. Люди отправляются за границу в поисках лучшей 
жизни и более высоко оплачиваемой работы. Не зря, по 
данным ЦСУ, чаще всего за границу уезжают люди тру-
доспособного возраста – это 84% эмигрировавших. И 
Вентспилс не является исключением. В 2010 году, по дан-
ным Управления по делам гражданства и миграции, в 
Вентспилсе было 42 657 жителей, а в 2017-м – уже всего 
38 895. К тому же, нужно учитывать, что это данные офи-
циальной статистики. Реальность значительно более суро-
вая. То же самое касается сокращения числа вентспилчан 
трудоспособного возраста – если в 2010 году в Вентспилсе 
их было 28 298, в том числе, 13 644 мужчины и 14 654 жен-
щины, то, согласно данным 2017 года, это число сократи-
лось 24 432 человек (11 963 мужчины и 12 469 женщин). 
Возрастает и число жителей, вышедших из трудоспособ-
ного возраста: в 2010 году их было 8627, а в 2017-м – уже 

Государственная служба качества образования (ГСКО), 
изучая обстоятельства трагедии в Вентспилсе, где 
во время занятий в плавательном бассейне утонул 
четырехлетний мальчик, поставила под сомнение, что 
олимпийский центр «Ventspils» имел право предлагать 
детям обучение плаванию, сообщалось в передаче TV3 
«Ziņas».

Трагедия в плавательном бассейне: 
возможно, OЦ «Ventspils» не имел права 
обучать детей плаванию; вероятно, 
будет наказан руководитель ОЦ

8885. Очевидно, что тенденция безрадостная. Более 
того, по данным ЦСУ за 2015 год, уровень смертности в 
Вентспилсе все еще превышает уровень рождаемости 
(522 и 357 соответственно). 

Еще один удручающий факт – старение жителей 
Латвии. В начале 2017 года в Латвии было 388 000 жите-
лей в возрасте 65 лет и старше. Эксперты-демографы 
предупреждают, что в 2030 году почти половина, или 46% 
жителей страны, будут старше 50 лет. Четвертую часть 
будут составлять пенсионеры, которые старше 65 лет. 
Самой большой проблемой является то, что в другие 
страны отправляются семьи с детьми, и результат может 
быть катастрофичным для Латвии – если в 1990 году пен-
сию для одного пенсионера зарабатывали шесть работа-
ющих, то в данный момент на одного пенсионера прихо-
дится лишь трое работающих. 

Согласно прогнозам, в 2030 году число трудоспособ-
ных лиц на одного пенсионера сократится до двух. Это 
означает, что для сегодняшнего среднего поколения обе-
спеченная старость может быть под большим вопросом. 
Если возрастет число сениоров, а число работоспособ-
ных жителей будет сокращаться, скорее всего, нас ожи-
дают еще более маленькие пенсии и еще более ощути-
мые налоги. 

«Олимпийский спортивный центр не 
зарегистрирован как образовательное 
учреждение, чтобы он мог реализовать 
подобную программу, они не получи-
ли лицензию в самоуправлении, что 

было бы вторым вариантом. Мы запросили дополнитель-
ные пояснения, которые нам обещали прислать до утра, 
тогда мы сможем оценить документы. Есть сомнения в том, 
что олимпийский спортивный центр вообще мог предлагать 
такое обучение плаванию», – пояснила руководитель ГСКО 
Инита Юхневича. 

После того как будут получены дополнительные необхо-
димые документы, ГСКО примет окончательное решение, в 
том числе, и о том, подвергнется ли наказанию ответствен-
ное должностное лицо – руководитель Вентспилсского 
олимпийского центра Улдис Бойтманис. В случае конста-
тированного нарушения служба может применить админи-
стративное наказание – от выговора до денежного штра-
фа в 140 евро. Это административное наказание позд-
нее могло бы стать основанием для начала уголовного 
преследования. 

Уже сообщалось, что трагический случай произошел в 
18:40 в малом зале плавательного бассейна. Ребенку была 
незамедлительно оказана первая помощь, был вызван эки-

паж медиков, но им не удалось спасти жизнь малыша. 
На месте происшествия работала Госполиция, выясняя 
обстоятельства случившегося. Начат уголовный процесс 
по главе XIII Уголовного закона – «Преступные деяния в 
отношении здоровья лица», выясняются обстоятельства 
произошедшего, назначена экспертиза. В интересах след-
ствия более подробная информация не разглашается. 

 В октябре были запланированы различные мероприя-
тия в честь юбилея олимпийского центра – велопробег по 
велодорожкам Парка приключений, эстафета на стадио-
не, день ориентирования для семьи и день открытых две-
рей на спортивных базах. Все запланированные юбилей-
ные спортивные мероприятия отменены.  

Более подробно – в статье «Занятие по плава-
нию, которое шокировало Латвию» на 4-5-й стр. 


